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Opozīcijas deputāti bija 
iesnieguši trīs lēmumu 
projektus, taču neviens no 
tiem domes sēdes darba 
kārtībā iekļauts tā arī netika. 

6. lpp.

Pagājušā gadsimta sentiments

No divu Ventspils Augstskolas studentu sarunas kafejnīcā “Ostas 
23”:

- Vispār kaut kādas nacionālas valstis ir bleķis. Pagājušā gad-
simta sentiments. Tagad viss citādi notiek.

- Par ko tu runā? Par Kataloniju?
- Protams. Visu izšķir nauda. Kādam vajadzēja piķi, tad nu arī sarīkoja refe-

rendumu. Un kāda tur neatkarība kaut kādiem katalāņiem. Kas viņiem pie 
spāņiem vainas, tādi paši spāņi jau ir.

- Es gan tā nedomāju, viņi tomēr ir atsevišķa tauta, ar savu valodu...
- Baigā valoda, iedomājies, biški modificēta spāņu. Tāpat kā čangaļi un lat-

vieši. Kas tad tagad notiks? Tie tur Daugavpilī arī gribēs atdalīties, jo uzskata, 
ka šiem ir valoda?

(Piebilde. Tekstā izlaisti atsevišķi anglicismi, daži no anglicismiem latviskoti.)
***

Protams, pats fakts, ka abi jaunie cilvēki vismaz vienu brīdi bija atrāvušies 
no “aifona” ekrāniem un pat savā ikdienas sarunā pievērsušies kam jaudīgā-
kam par kārtējo “feisbukā” atsūtīto kopmītņu video, jau ir pozitīvi. Tomēr šīs 
nejauši noklausītās sarunas gaita laikam liek aizdomāties. Un nevis par vie-
dokļu daudzveidību, nevis par to, ka galu galā arī par Katalonijas neatkarības 
referendumu var būt visai dažādi viedokļi. Drīzāk par to vēsturiskās atmiņas 
īsumu, kas piemīt mūsu sabiedrībai kopumā. Abi jaunieši, kam šobrīd noteikti 
nebija vairāk par 20 gadiem, pieder pie tās paaudzes, kura, izsakoties tēlai-
ni, jau dzimuši neatkarīgajā Latvijā. Tātad – citu nemaz nav redzējuši. Un, kā 
jau jaunības maksimālismā pieklājas, redz vienu (proti, savējo) laika izteiks-
mi: šodienu. Tiktāl viss būtu labi un pareizi. Tā vienmēr bijis: vecākā paaudze 
gadsimtu gadsimtos teikusi “kad mēs augām...”, kamēr jaunie attraukuši: “ko 
tie senīlīe senči saprot...”.

Tomēr laba un pareiza šajā diskusijā nav kāda lieta: mūsu pagalam īsā vēs-
turiskā atmiņa. Kataloniešu piemērs šodien ir mūsu pašu vēsture tikai pirms 
nedaudz vairāk kā 25 gadiem. Proti, arī mums toreiz nebija ne tiesību, ne, 
formāli ņemot, arī no toreizējās varas viedokļa leģitīmu iespēju “aiziet” no 
Padomju Savienības. Neviens toreizējais likums neparedzēja iespēju izstāties 
vai kā citādi iegūt neatkarību, bet par “esošās varas graušanu”, proti, iestā-
šanos pret padomju režīmu draudēja kriminālatbildība līdz pat nāvessodam. 
Tomēr mēs to izdarījām un tagad dzīvojam savā valstī, turklāt mūsu piemēru 
kā nevardarbīgās pretošanās paraugu tautas pašnoteikšanās tiesību realizāci-
jai min ne tikai pašu mājās, bet visā Eiropā. Un kāpēc gan katalāņiem nebūtu 
tādas tiesības – pašiem lemt, ko darīt ar savu zemi? Un kāpēc viņiem Spānija 
būtu jāsauc par savu? To, ko par katalāņu vēlmi domā spāņi, pierādīja viņu 
policijas “viesizrādes” Barselonā. Līdzīgi kā padomju milicijas un specvienību 
aktivitātes Baltijā pirms 27 gadiem. Bet jauniešu saruna kafejnīcā liecina, ka 
savu deviņdesmito gadu vēsturi esam pazaudējuši vai, precīzāk sakot, neesam 
varējuši nodot tai paaudzei, kas jau dzimusi neatkarīgā valstī. Un konkrētā jau-
nieša viedoklis ir uzskatāms piemērs: daļa jaunās paaudzes mūsu valsti uztver 
kā pašsaprotamu, nesatricināmu un būtībā arī kaut kur ārpus laika un telpas 
eksistējošu, ja reiz jaunietis “no augšas” var noraudzīties uz Katalonijas notiku-
miem. Sak, ko viņi tur ālējas, kas viņiem kaiš, ko viņi vispār grib... Tie “pagā-
jušā gadsimta sentimentālie nacionālisti” – tikai šūpo laivu un ceļ nekārtības 
nesatricināmajā Spānijas vienotībā, kaut arī paši tādi spāņi ar nedaudz dīvainu 
dialektu vien ir. Un tad nu jāatceras astoņdesmito gadu beigu un 90. gada dažu 
Rietumu līderu publiski paustais nosodījums Baltijai: sak, ko jūs tur ālējaties? 
Kāda neatkarība? Kāda aiziešana no padomju lielvalsts? Nevajag šūpot laivu... 
Nomainām tikai gada skaitļus un notikumu norises vietas šajās publikācijās. Un 
publikācijas vai viedokļus pat atšķirt nevarēs. Tāpat kā lielākās daļas Rietumu 
ierindas iedzīvotāju viedoklis par visā plašajā “vienotajā un nedalāmajā” dzīvo-
jošajiem ļaudīm, kurus nedalīja uzbekos, armēņos, latviešos vai vēl kādos. Visa 
Padomju Savienība bija liela Krievija.

Nenoliedzami, pasaule šobrīd piedzīvo globalizāciju. Un arī nacionālu val-
stu loma kļūst mazāk svarīga naudas un globālo norišu priekšā. Bet tieši tāpēc 
īpašu lomu iegūst katras tautas nacionālās krāsas, valoda, tradīcijas, kultū-
ra. Tostarp – arī latviešu, igauņu vai katalāņu. Nihilistiskais viedoklis “kas ta’ 
viņiem par valodu” vienlīdz aizvainojoši skanētu gan Latgalē, gan Ukrainā, 
gan Baltkrievijā vai bijušās Dienvidslāvijas zemēs (ja konkrētais jaunietis vis-
pār zina, kur tāda ir atradusies). Un galu galā – arī čehiem un poļiem taču valo-
das no malas nav īsti atšķiramas... Šajā ziņā esam pamanījušies dažādu – gan 
objektīvu, gan subjektīvu – apstākļu dēļ izaudzināt “kosmopolītisko paaudzi”, 
kuriem labi piedienas senais romiešu sauklis “ubi bene, ibi patrina” vai, tulkojot 
valsts valodā, “kur labi, tur tēvzeme”. Daļa aizbraukušo labākas dzīves meklē-
jumos, daļa palikušo, bet tāpat domājošo, daļa jauniešu, daļa vienkārši nihilis-
tu “pasaules pilsoņu”... Tie, kuriem ir viedoklis – “kas tad tiem katalāņiem par 
valodu”. Tie, kuriem sava valsts ir “pagājušā gadsimta sentiments”, nezinot un 
negribot zināt ne kripatiņas pat no pašu valsts vēstures. 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Opozīcijas deputātiem 
neatrodas vietas domes 
komisijās, toties tajās virza 
pusgadu kā mirušu cilvēku

Ventspils pilsētas dome 29.septembra sēdē beidzot ķērās pie ilgi vilcinātā jautājuma –šī 
sasaukuma Ventspils domes komisiju un padomju sastāva apstiprināšanas. Tā kā Ventspils 
pilsētas administrācija un A.Lemberga deputātu koalīcija deputātu Ģirta Valdi Kristovska, Aivja 
Landmaņa un Ivara Landmaņa intereses bija ignorējuši un lieguši tiem vietu Ventspils pilsētas 
domes komisiju un padomju sastāvos, viņi kopā ar deputāti Daci Kornu iesniedza alternatīvu 
lēmuma projektu, kurā arī šiem trīs opozīcijas deputātiem tiktu paredzētas vietas komisijās un 
padomēs. Šādu darba iespēju pozīcijas deputātu vairākums – Aivars Lembergs, Jānis Vītoliņš, 
Guntis Blumbergs, Uldis Boitmanis, Ilze Buņķe, Igeta Gredzena, Aigo Gūtmanis, Andris Grigalis 
– mazākuma deputātiem „augstsirdīgi” neatvēlēja. Toties domes sagatavotajā jauno komisiju 
personāliju sarakstā domes administrācija un vairākuma deputāti bija saglabājuši vietu Aldim 
Slavinskim, kurš jau pusgadu kā ir viņā saulē. Ir jāpiebilst, ka uz šādu neētisku situāciju Vetspils 
pilsētas domes sēdes laikā aizrādīja deputāte Dace Korna.

“V entspils domei trūkst priekšsta-
ta, kas ir likumība, kas ir tiesiska 
valsts, kas ir deputātu tiesības, 
kas ir mazākuma deputātu tiesī-
bas,” tā domes sēdē, trīs opozīci-

jas deputātu neiekļaušanu nevienā Ventspils pilsē-
tas domes komisijā un padomē komentēja depu-
tāts Ģirts Valdis Kristovskis. Jāpiebilst, ka opozīci-
jas deputāti bija iesnieguši trīs lēmumu projektus, 
taču neviens no tiem domes sēdes darba kārtībā 
iekļauts tā arī netika. 

OPOZĪCIJAS LĒMUMPROJEKTUS IGNORĒ
Opozīcijas deputāti bija sagatavojuši lēmuma 

projektu “Par Ventspils pilsētas domes ētikas komi-
sijas izveides un Ventspils pilsētas domes ētikas 
kodeksa nepieciešamību”, motivējot to ar nepie-
ciešamību sekmēt Ventspils pilsētas domes depu-
tātu un administrācijas spēju aizsargāt Latvijas 

Republikas Satversmē un likumos noteiktās cilvē-
ka pamattiesības, cilvēka godu un cieņu, kā arī 
nodrošināt labas pārvaldības principu ievērošanu 
Ventspils pilsētas domes darbā. Tika iesniegts arī 
lēmuma projekts, kurš paredzēja turpmāk garantēt 
līdzvērtīgas tiesības visiem Ventspils domes depu-
tātiem izteikties Ventspils pilsētas domes apmak-
sātos masu medijos. Nevienu no šiem lēmumpro-
jektiem domes sēdes darba kārtībā neiekļāva, un, 
pēc sēdes vadītāja Jāņa Vītoliņa teiktā, tie, atbilsto-
ši domes Nolikumam, iešot savu gaitu uz komisi-
jām un komitejām… Uz to deputāts Ģ.V.Kristovskis 
norādīja, ka šo lēmumprojektu nepieciešamība ir 
īpaši aktuāla – jau kopš vasaras vidus par šo tēmu 
bija notikusi vairākkārtēja sarakste gan ar Ventspils 
domes administrāciju, gan Ventspils pilsētas domes 
pozīcijas deputātiem.

GADIEM ILGAIS “LIKUMĪGAIS CEĻŠ”
Līdzīgs liktenis piemeklēja arī opozīcijas iesnieg-

to alternatīvo lēmuma projektu par domes komisi-
ju un padomju sastāvu. Proti, neraugoties uz to, ka 
četri opozīcijas deputāti jau pirmajā jaunās domes 
sasaukuma sēdē 19. jūnijā un atkārtoti arī 30.jūni-
jā iesniedza dokumentu, kurā bija norādīts, kādu 
domes komisiju darbā deputāti vēlas strādāt, viņu 
vēlme tika rupji ignorēta. 
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Kravu apgrozījums +16%
Šā gada septembrī Ventspils ostā strādājošie 
termināļi kopā pārkrāva 1,2 mlj. tonnu kravu, 
kas ir par 0,3 mlj. tonnu mazāk nekā augustā. 
Kopumā deviņu mēnešu laikā ostā pārkrauts 
16,2 mlj. tonnu. Tas ir par 16% vairāk nekā 
pirms gada, lai gan apjoms gada griezumā 
turpina pamazāk sarukt. Prāmju operatora 
līniju starp Ventspili un Nīneshamni Zviedrijā 
deviņos mēnešos izmantojuši par 29 tūkst. 
pasažieriem jeb 23% vairāk nekā pērn, bet 
“ro-ro” kravu apjoms pieaudzis par 17%. 

Ostā aiztur lielas kontrabandas 
kravas
Ventspils ostā aizturēti divi Lietuvas pilso-
ņi, kuri savās automašīnās centās pārvest 
pāri robežai apjomīgas kontrabandas kra-
vas. Vienā gadījumā slēptuvē mikroautobusā 
atrada 156 320 cigarešu bez akcīzes markām 
un 69 litru pašdarināta alkoholiskā dzērie-
na. Vēlāk citā reisā centās iekļūt lietuvietis, 
kura kravas automašīnā bija noslēptas 40 
000 cigarešu ar Lietuvas akcīzes markām. Abi 
vīrieši aizturēti.

Apkurei pieslēgts vairums ēku
Ņemot vērā drēgnos laika apstākļus, sākot ar 
3.oktobri Ventspilī pakāpeniski uzsāka apku-
res pieslēgšanu daudzdzīvokļu dzīvojamām 
un nedzīvojamām mājām. Plānots, ka līdz ar 
jaunas nedēļas sākumu apkurei būs pieslēg-
ti visi klienti. Ja pēc apkures padeves radia-
tori dzīvoklī nesilst vai silst tikai daļa, jāziņo 
mājas pārvaldniekam.

Atkritumu tarifs aug par 36%
No oktobra Ventspils reģiona sadzīves atkri-
tumu poligonā “Pentuļi” kopējais tarifs par 
nešķirotu sadzīves atkritumu apglabāša-
nu pieaug par 36%. Ņemot vērā izmai-
ņas Atkritumu apsaimniekošanas likumā, kas 
nosaka jaunu atkritumu apglabāšanas tarifa 
aprēķina kārtību, “Ventspils labiekārtošanas 
kombināts” vairs nespējot nodrošināt pakal-
pojumu līdzšinējā cenā, tādēļ bijis jāveic tari-
fa pārrēķins.

Sākusies lapu vākšanas akcija
Ventspils pilsētā sākusies ikgadējā rudens 
lapu savākšanas akcija. Tā ir iespēja bez mak-
sas atbrīvoties no savāktajām koku lapām 
savās teritorijās, tās nododot “Ventspils labie-
kārtošanas kombināta” servisam. Akcija ilgs 
līdz 15.novembrim. Iedzīvotājiem jāpiesaka 
dienestā pa tālr. 63624269 laiks, kad vēlas, 
lai tiktu izvestas savāktās lapas. To dienests 
paveiks divu darba dienu laikā, vēlāk atgādā-
jot maisus to īpašniekiem.

Veloceliņš pabeigts
Pabeigta apvienota gājēju un velo celiņa 460 
m garumā izbūve Talsu ielā no Dzintaru ielas 
līdz Tārgales ielai. Esošās ietves vietā uzstādī-
tas arī divas atkritumu urnas un viens soliņš, 
kā arī ierīkots zāliens un apstādījumi. Jaunais 
veloceliņš tagad ir sasaistīts ar esošo velo-
celiņu tīklu, tādējādi nodrošinot to visā Talsu 
ielas garumā.

Islandē noslepkavo 
ventspilnieci
Islandes galvaspilsētā Reikjavīkā noslepka-
vota 44 gadus veca Latvijas pilsone Sanita 
Brauna no Ventspils. Policija pēc notiku-
šā aizturējusi kādu ārzemnieku, kurš tiek 
turēts aizdomās par slepkavību. Aizturētais 
Islandē ieradies kā patvēruma meklētājs no 
Jemenas. Mirusī sieviete ar aizdomās turamo 
iepazinusies personiskos nolūkos, taču turp-
mākas attiecības tomēr nav vēlējusies uztu-
rēt, par ko vīrietis bijis ļoti neapmierināts.

VENTSPILĪ

“Valsts politika līdz šim vēsturiski ir veidota naftas un ogļu kravu tranzītam, bet citu valstu ģeo-
politiskie lēmumi liecina, ka šāda politika vairs nevar būt pamats tranzītam. Ir jādomā par pārejas 
periodu un valsts aktīvu atbalsta programmu ar “atsperšanās instrumentiem”, jo nozarē strādā 
desmitiem tūkstošu darbinieku, tā ir otra lielākā tautsaimniecības nozare ar aptuveni 3% ietekmi 
uz IKP un liels nodokļu maksātājs valstij,” uzver biedrības “Baltijas asociācija – Transports un loģis-
tika” (BATL) prezidente Inga Antāne.

Krievijas dzelzceļa lieguma dēļ caur 
Latviju kopš aprīļa nav izvesti 10,922 
miljoni tonnu ogļu kravu no Krievijas, 
kuras iepriekš Krievijas klienti bija pie-
teikuši. Tas ir par 61,1% mazāks apjoms, 
nekā Krievijas piegādātāji būtu gatavi 
vest caur Latviju. 

Trešdien, 4. oktobrī mazajā Ventspils peldbaseinā peldēšanas apmācības nodarbības 
laikā noticis traģisks negadījums, kurā gājis bojā zēns, apstiprināja Olimpiskā centra 
"Ventspils" valdes priekšsēdētājs Uldis Boitmanis un Valsts policijas Kurzemes reģio-
na pārvaldes pārstāve Madara Šeršņova.

TRAĢĒDIJA VENTSPILĪ

VIEDOKLIS

Ventspilī peldbaseinā nodarbības 
laikā noslīcis četrus gadus vecs zēns

N 
egadījums noticis plkst. 18.40 
mazajā peldbaseinā. Konstatējot 
negadījumu, bērnam nekavējo-
ties uz vietas sniegta pirmā palī-
dzība un izsaukta mediķu ekipā-

ža, tomēr mediķiem nav izdevies glābt bērna 
dzīvību.

Pēc negadījuma notikuma vietā strādājusi 
Valsts policija, skaidrojot notikušā apstākļus.

Boitmanis pagaidām nevarēja komentēt 

plašākus nelaimes gadījuma apstākļus, jo viņa 
rīcībā vēl neesot policijas slēdziena un pašlaik 
neesot skaidri notikušās traģiskās nelaimes 
cēloņi. Policijas pārstāve Šeršņova norādīja, ka 
policijā par notikušo ir uzsākts kriminālprocess 
pēc Krimināllikuma 13.nodaļas – noziedzī-
gi nodarījumi pret personas veselību, un tiek 
skaidroti negadījuma apstākļi, tāpat ir nozīmē-
ta ekspertīze. Izmeklēšanas interesēs plašāka 
informācija netiks sniegta.

Mazais peldbaseins ir speciāli paredzēts 
bērnu peldēšanas apmācībai. Nodarbība, 
kas paredzēta bērniem līdz septiņu gadu 
vecumam, notikusi profesionāla un piere-
dzējuša trenera vadībā. Boitmanis trene-
ri raksturoja kā diplomētu un pieredzēju-
šu, kurš Ventspils peldbaseinā strādājis trīs 
gadus un iepriekš ne reizi neesot radījis šau-
bas par savu profesionalitāti.

Ventspils pašvaldība izveidojusi komisiju, 
ko vada domes izpilddirektors Aldis Ābele, 
lai noskaidrotu traģiskā nelaimes gadījuma 
iespējamos iemeslus un amatpersonu atbil-
dību. 

Ventspilnieks.lv-LETA

Kopš aprīļa caur Latviju nav pārvadāti vairāk nekā 
10 miljoni tonnu iepriekš pieteiktu ogļu kravu

Kā jau ziņots, lielākā problēma Latvijas 
tranzītbiznesam ir tas, ka Krievijas dzelz-
ceļš nesaskaņo kravu vešanu caur Latviju, 
lai gan klienti kravas piesaka ievērojami lie-
lākā apjomā. Pēdējos sešos mēnešos kopš 
aprīļa Krievijas piegādātāji plānoja un pie-
teica caur Latviju pārvadāt 17,875 miljo-
nus tonnu ogļu, taču reāli Krievijas dzelzceļš 
saskaņoja un reāli tika izvestas tikai 6,952 
miljoni tonnas. 

Dramatiskākā situācija ir ar pārvadājumiem 
uz Ventspili, kur nav saskaņoti 71,3% kravu. 
Pieteikti tika 5,885 miljoni tonnu ogļu, bet reāli 
izvestas tikai 1,689 miljoni tonnas, kas ir par 
4,195 miljoniem tonnu mazāk nekā plānots.

Rīgā netika saskaņoti 56,1% kravu un 
pieteikto 11,990 miljonu tonnu ogļu vietā 
izvests tikai 5,263 miljoni tonnu. 

Lielākais nesaskaņoto kravu apjoms vēro-
jams tieši pēdējos mēnešos, kas nozīmē, 
ka situācija arvien pasliktinās. Ja aprīlī caur 
Latviju nepārvadāja 33,7% iepriekš pieteik-
to kravu, tad septembrī tie jau ir 73,6%. Caur 
Ventspili septembrī nepārvadāja 86,3% pie-
teikto un nesaskaņoto kravu, bet caur Rīgas 
ostu – 68,3%. 

Tikmēr par Baltijas līderi dzelzceļa pārva-

dājumos kļuvusi Lietuva, kas no janvāra līdz 
augustam pārvadājusi 33,7 miljonus tonnu, 
kur ogļu kravu tranzīts veidojis 64,6%, ziņo 
Lietuvas mediji, kuri atzīmē, ka pa Latvijas 
dzelzceļa sliedēm laikā no janvāra līdz augus-
tam pārvadāts 30,37 miljoni tonnu, kas ir par 
0,7% mazāk nekā gadu iepriekš. Igaunijā 
šajā periodā pārvadāti 7,97 miljoni tonnu 
kravu. 

BATL vēl septembra vidū iesniedza Ministru 
prezidentam Mārim Kučinskim rīcības plānu 
ar detalizētiem priekšlikumiem un konkrēti 
darāmiem darbiem  nozares glābšanai, taču 
premjers tā arī nav uzskatījis par vajadzīgu 
tikties ar nozares pārstāvjiem. 

BATL piedāvātais rīcības plāns:
1. Ministru prezidents kļūst par sarunu 

partneri un no valdības puses pārņem saru-
nu vadību diskusijā ar nozari (termiņš: 2017.
gada 29. septembris).

2. Ministru prezidents izveido starpminis-
triju darba grupu nozarei atbalstošas poli-
tikas veidošanā (termiņš: 2017. gada 29. 
septembris).

3. Izstrādāt Latvijas tranzīta nozares stra-
tēģiju pieciem gadiem, paredzot industrijas 
pārorientēšanās laikā “atsperšanās instru-
mentus” (termiņš: 2018. gada 30. jūnijs).

4. Aktualizēt Latvijas ostu attīstības prog-
rammu, ņemot vērā situāciju nozarē, pār-
skatot prognozes un investīciju plānus ostās. 
Līdzšinējā programma 2014. –  2020. gadam 
neatbilst reālajai situācijai (termiņš: 2017.
gada 31. decembris).

5. Izstrādāt indikatīvo dzelzceļa attīstības 
plānu (termiņš: 2017. gada 31. decembris).

6. Daudzgadu līguma noslēgšana starp 
Satiksmes ministriju un VAS “Latvijas dzelz-
ceļš” (termiņš: 2017. gada 31. decembris).

7. Atvērt Latvijas dzelzceļa sistēmu reālai 
brīvai konkurencei – pilnībā liberalizēt dzelz-
ceļa pārvadājumu tirgu (termiņš: izstrādāt 
priekšlikumus līdz 2018. gada 31. martam).

8. Izstrādāt plānu vilcienu caurlaides kva-
litatīvo parametru uzlabošanai un izlīdzinā-
šanai Rīgas, Ventspils un Liepājas virzienos 
(kravas vilcienu sastāvu garuma palielinā-
šana līdz 71 nosacītajam vagonam, vilcienu 
iecirkņa ātruma palielināšana par 10%) (ter-
miņš: 2017. gada 31. decembris). 

9. Izveidot vienotā tarifa politiku, izstrā-
dājot elastīgu un konkurētspējīgu publiskās 
lietošanas dzelzceļa infrastruktūras maksas 
noteikšanas sistēmu, kas būtu vienāda uz 
Rīgas, Ventspils un Liepājas ostām jeb vie-
noto tranzīta koridora piedāvājumu (termiņš: 
2017. gada 31. decembris). 

10. Samazināt vienas tonnas pārvadāju-
ma pašizmaksu, piemēram, samazinot opera-
cionālās infrastruktūras uzturēšanas izmaksas 

(neskaitot nolietojumu) par 10% jeb 15 milj. 
eiro gadā (termiņš: 2017. gada 31. decembris). 

11. Pilnībā pārskatīt un atbilstoši kravu 
apjomu tendencēm un prognozēm izvēr-
tēt plānotās Latvijas dzelzceļa investīci-
jas infrastruktūrā (termiņš: 2017. gada 31. 
decembris). 

12. Samazināt par 50% akcīzes nodokli 
degvielai dzelzceļa pārvadājumiem (termiņš: 
2017. gada 31. decembris, bet izmaiņām 
Ministra kabineta noteikumos jāstājas spēkā 
no 2018. gada 1. janvāra).

13. Atcelt dzelzceļa elektrifikācijas projektu 
(termiņš: 2017. gada 12. oktobris).

14. Atbalstīt jaunu partnerību veidošanu 
perspektīvos reģionos (kā piemēram, Ķīnā 
un Baltkrievijā), iniciējot sarunas starpvaldību 
līmenī (termiņš: uzsākt nekavējoties).

15. Sadarbībā ar nozari sagatavot valdības 
priekšlikumus Ķīnas investoriem saistībā ar 
vērienīgo “Veļikij Kameņ” projektu Baltkrievijā 
(termiņš: 2017. gada 31. decembris). 



Nr.  31 (31)  2017.  gada 6.  oktobr is Ventspils cilvēki  /  3

 turpinājums 4. lpp.

CEROT TIKPAT VEIKSMĪGI TURPINĀT
Proti, Lībiešu (līvu) savienības (LS) vadība 

pulcēja savus biedrus, lai paziņotu, ka veik-
smīgi un paredzētajā laikā pabeigti plānotie 
Mazirbes un visa Lībiešu krasta svarīgākās 
kultūras un sabiedriskās ēkas, lībiešu Tautas 
nama daļēja kapitālā remonta darbi. To gaitā 
pilnībā atjaunota un atbilstoši aprīkota lielā 
zāle un skatuve, daļā no kompleksa nomai-
nītas jumta kopnes un uzklāts jauns segums. 
Visi bija vienisprātis, ka lielajam šīs vasaras 
veikumam vajadzīgs turpinājums, un LS val-
des priekšsēdētāja Ieva Ernštreite, pagaidām 
nekonkretizējot, iepriecināja, ka tāds noteik-
ti būs. Viņa šo vēlēto amatu ieņem jau sesto 
gadu un no klātesošajiem tika cildināta kā 
viena no enerģiskākajām un sekmīgākajām 
savu pienākumu veicējām. Un arī par to, ka 
viņai izdevies atrast vajadzīgos cilvēkus un 
organizācijas remontdarbiem nepieciešamā 
finansējuma piesaistei un to gaitā sekmīgi 
sadarboties ar celtniekiem. Par nākotnes plā-
niem pirms svinīgā (pareizāk laikam teikt – 
sirsnīgā) pasākuma apspriedās valde, kurā ir 
visu LS nodaļu pārstāvji. 

BIJA NASKI LIETOT, NE REMONTĒT
 Ventspilnieki uz pasākumu bija ieradušie 

kuplā skaitā, jo šajā pilsētā ir lielākā LS noda-
ļa. Jāatceras arī fakts, ka tieši viņu novadnieks 
F. Kronbergs pirms nepilniem astoņdesmit 
gadiem vadījis lībiešiem tik svarīgās celtnes 
būvdarbus, tiem līdzekļus piešķīrusi Latvijas 
valsts, ziedojušas lībiešu radu tautas somi, 
igauņi, nedaudz arī ungāri. Diemžēl, izman-
tot ēku paredzētajam mērķim, kultūras un 
sabiedriskajiem pasākumiem, lībiešiem iznā-
cis tikai īsu brīdi, jo 1940. gadā tā nacionali-

Prieks, ka lībiešiem prieks
Septembra pēdējā sestdienā lībieši, 
kā klasiķis teiktu – gan braukšus, 
gan kājām no Rīgas, Dundagas, 
Ventspils, Kolkas un citiem piekras-
tes ciemiem un netālām viensētām 
devās uz Mazirbi, kuru neoficiāli 
dēvē par šīs pagaidām mazskaitlī-
gās, bet vitālās tautas galvaspilsētu. 
Šoreiz kopā sanākšanas iemesls 
nebija saistīts ar ierastajām lībiešu 
tautas tradīcijām vai svētkiem, bet 
tāpēc ne mazāk svarīgs. Un, pats 
galvenais, tas bija patiešām priecīgs.

Vēsturiska un aizsargājama ēka – 1939. gadā uzceltais lībiešu Tautas nams.

Rīdzinieks Gaidis Bērziņš sevi uzskata arī par Pitragam piederīgu un jau daudzus gadus  
apmeklē lībiešu rīkotos pasākumus Mazirbē.

zēta. Pēc tam ar to, atbilstoši padomju varas 
izpratnei, izrīkojusies gan Dundagas pašval-
dība, gan zvejnieku kolhozs "Banga" un vis-
beidzot Slīteres dabas rezervāta administrā-
cija. Ēka izmantota ne tikai vietējo kultūras 
pasākumu norisēm, tajā izmitināti pat mež-
izstrādātāji "gucuļi' no Ukrainas, uz koncer-
tiem namā pulcējušies toreiz piekrastē kuplā 
skaitā esošie padomju militāristi, kādu laiku 
tā bijusi arī vietējās varas mītnes vieta. Maz 
uzmanības veltīts nama apsaimniekošanai, 
tāda kaut cik notikusi tikai "Bangas" laikā, 
bet Slīteres rezervāts pirms apmēram trīs-
desmit pieciem gadiem veicis ēkas jumta 
nomaiņu un kosmētisko remontu. Arī vēlāk 
pamatīgākiem remonta darbiem vienmēr 
pietrūcis līdzekļu, kaut gan tie bijuši ļoti vaja-
dzīgi gan jumta seguma, gan lielās zāles un 
palīgtelpu sakārtošanai. 

NAMAM PLĀNO STARPTAUTISKU 
NĀKOTNI

Ieva Ernštreite stāsta, ka pirms nepilniem 

diviem gadiem sarunās ar Ziemeļkurzemes 
biznesa asociāciju izgaismojusies iespē-
ja akūto remontdarbu veikšanai piesaistīt 
Eiropas Jūrlietu un zivsaimniecības fonda 
(EJZF) līdzekļus. Piešķirto 45 000 eiro tomēr 
bijis daudz par maz, jo speciālisti lēsuši, ka 
visa nama jumta atjaunošanai kopumā būtu 
vajadzīgs četrreiz vairāk. No privātas firmas 
izdevies piesaistīt līdzfinansējumu ES nau-
dai, vēl 30 000 eiro piešķīrusi Valsts Kultūras 
pieminekļu aizsardzības inspekcija, šī orga-
nizācija jau pāris gadus iepriekš bez maksas 
veikusi arhitektoniski-māksliniecisko izpēti, 
jo vērtīgais objekts ir tās uzskaitē. Savukārt 
Borisa un Ināras Teterevu fonds uzņēmies 
apmaksāt būvprojekta izstrādi, ziedojot tam 
9 000 eiro. 

Ieva gandarīta, ka savākto līdzekļu pieticis 
visneatliekamākajiem darbiem, cerot, ka ar 
to piesaisti veiksies arī turpmāk. LS nākotnes 
iecerēs ir ne tikai pilnībā pabeigt ēkas kapitā-
lo remontu un varbūt pat veidot tai piebūvi, 
bet piešķirt arī papildu funkciju.  Bijušais LR 

Jānis Dambītis no Kolkas bija tik priecīgs 
par Mazirbes Tautas nama atjaunošanu, ka 
aicināja klātesošos vienoties kopīgā dziesmā.

Lībietis Ēriks Kāpbergs no Miķeļtorņa izmantoja gadījumu, lai apraudzītu ozoliņu, ko viņš pie 
Tautas nama kopā ar dēlu Ēriku un mazdēlu Ēriku no Ventspils šopavasar iestādīja par godu 
Latvijas simtgadei.

Saeimas deputāts un kādreizējais LS vecākā 
vietnieks, ventspilnieks Ilmārs Geige atcerē-
jās,  ka savulaik viņš kopā ar domu biedriem 
rosinājis lībiešu Tautas namā veidot starp-
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Valsts un pašvaldību piedāvāto pakalpoju-
mu saņemšanai nebūt nav obligāti jākavē 
laiks un jāstāv garās rindās. Daudzus no tiem 
iespējams saņemt attālināti – ar e-pakalpo-
jumu starpniecību. Kopumā valstī ir pieejami 
teju 500 dažādi e-pakalpojumi. VARAM dati 
par portāla www.latvija.lv lietošanu pirmajos 
sešos mēnešos liecina, ka e-pakalpojumus 
šajā periodā izmantojuši 762 tūkstoši iedzīvo-
tāju astoņus miljonus reižu. "Ventspilnieks.
lv' informē, kādi ir šobrīd pieprasītākie un 
noderīgākie e-pakalpojumi. 

Dzīve bez rindām. 
Kā saņemt noderīgus e-pakalpojumus

Valsts iedzīvoju reģistrā der ielūkoties arī pirms došanās uz 
auto tehnisko apskati: https://www.latvija.lv/Epakalpojumi/
EP01/Apraksts.

ĪPAŠUMĀ DEKLARĒTĀS PERSONAS
Pilsonības un migrācijas lietu pārvaldes e-pakalpojums  

nodrošina iespēju fiziskajām personām iegūt informāciju par 
saviem Zemesgrāmatā reģistrētajiem nekustamajiem īpašu-
miem, to sastāvu, kadastra numuriem, adresēm un iedzīvo-
tājiem, kuriem ir spēkā reģistrācija dzīvesvietā. Ar šī pakal-
pojuma palīdzību nekustamā īpašuma īpašnieks var pārlie-
cināties, vai adresē tik tiešām ir deklarētas tās personas, 
kurām tur jābūt deklarētām, jo tas var ietekmēt dažādu mak-
sājumu apjomu. To var pārbaudīt: https://www.latvija.lv/
Epakalpojumi/EP00/Apraksts.

ATTĀLINĀTA PIETEIKŠANĀS PERSONU 
APLIECINOŠĀ DOKUMENTA SAŅEMŠANAI

Mūsdienās vairs nav jātērē laiks, sēžot rindā un gaidot savu 
kārtu, lai pieteiktos pases vai elektroniskās identifikācijas 
kartes (eID) sagatavošanai un saņemšanai. Tagad attālināti 

portālā www.latvija.lv var pieteikties sev izdevīgā laikā kon-
krētā PMLP nodaļā. Vienlaikus var apmaksāt arī valsts node-
vu par dokumentu saņemšanu. Šo e-pakalpojumu var atrast: 
https://www.latvija.lv/lv/Epakalpojumi/EP145/Apraksts.

ELEKTRONISKA REĢISTRĒŠANĀS 
KONSULĀRAJĀ REĢISTRĀ

Pirms ceļojuma var elektroniski piereģistrēties Ārlietu 
ministrijas konsulārajā reģistrā. Kāpēc tas ir vajadzīgs? Ik 
pa laikam ārvalstīs notiek kāds nelaimes gadījums. Šādās 
situācijās valstij ir būtiski parūpēties par ikvienu savu iedzīvo-
tāju. Tāpēc ikviens, kurš dodas kaut vai vienas dienas brau-
cienā tepat uz kaimiņvalstīm, ir aicināts reģistrēties Ārlietu 
ministrijas konsulārajā reģistrā. Ja notiks kāda ārkārtas situā-
cija, tad ministrijas pārstāvji, pirmkārt, zinās, ka kādam 
Latvijas valsts piederīgajam, iespējams, ir nepieciešama palī-
dzība. Otrkārt, viņi centīsies ar šo personu sazināties. Treškārt 
– arī tuvinieki varēs justies drošāk. E-pakalpojums atrodams: 
https://www.latvija.lv/Epakalpojumi/EP139/Apraksts.

Lai aicinātu iedzīvotājus saziņā ar valsti vai pašvaldību tos 
lietot arvien vairāk, VARAM kopā ar sadarbības partneriem 
rīko akciju “Dienas bez rindām”. Šogad tā notiek no 2. līdz 
6.oktobrim. Akcijas laikā pakalpojumus sniedz 119 klientu 
apkalpošanas vietās 17 valsts iestādēs visā Latvijā, kā arī 80 
pašvaldību iestādēs Latvijas reģionos.

Vairāk uzzināt  par valsts un pašvaldību e-pakalpojumiem, 
kā arī saņemt praktisku palīdzību e-pakalpojumu saņem-
šanā Ventspilī 6. oktobrī vēl iespējams Pilsonības un mig-
rācijas lietu pārvaldē Užavas ielā 8; LR Uzņēmumu reģistrā 
Inženieru ielā 101 (ieeja no inženieru ielas puses, 19. kab.); 
Nodarbinātības valsts aģentūras filiālē Lakstīgalu ielā 1; 
Valsts sociālās apdrošināšanas aģentūras Ventspils reģionāla-
jā nodaļā Lakstīgalu ielā 1.

Pasākums tiek finansēts no ES fondu tehniskās palīdzī-
bas projekta Nr. 10.1.2.0/15/TP/011 „Eiropas Sociālā fonda 
atbalsts Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijai 
publicitātes pasākumu par Kohēzijas politikas fondiem nodro-
šināšanai”. 

AR BĒRNA PIEDZIMŠANU SAISTĪTIE 
PABALSTI TIEŠSAISTĒ

Valsts sociālās apdrošināšanas aģentūra (VSAA) piedāvā 19 
e-pakalpojumus, kas aptver dažādas dzīves situācijas. Līdz ar 
to aktuālo dzīves notikuma e-pakalpojumu, piemēram, ģime-
nes pieaugums, darba zaudēšana vai uzturlīdzekļu pieprasī-
šana, ir ērti atrast portālā www.latvija.lv. Tāpat visus ar bērnu 
piedzimšanu saistītos valsts pabalstus un daļēji arī pašvaldību 
piešķirtos vienreizējos pabalstus var pieprasīt: https://www.
latvija.lv/lv/PPK/Gimene/Dzimsana.

VAI DARBA DEVĒJS MAKSĀ VISUS NODOKĻUS?
Ar e-pakalpojuma starpniecību iespējams arī noskaidrot,  

vai darba devējs godprātīgi veic sociālās iemaksas. Tas nodro-
šina iespēju katrai sociāli apdrošinātai personai iegūt infor-
māciju par savām sociālās apdrošināšanas iemaksām, apdro-
šināšanas periodiem un iemaksu veicējiem, sākot no 1996.
gada. https://www.latvija.lv/epakalpojumi/ep43/Apraksts.

VISI AKTUĀLIE PERSONAS DATI VIENKOPUS
E-pakalpojums “Mani dati Iedzīvotāju reģistrā” nodrošina 

iespēju uzzināt, kādas ziņas par pašu cilvēku vai viņa aiz-
bildniecībā esošu personu ir iekļautas Iedzīvotāju reģistrā. 

tautisku somugru centru, kurā radošai un sabiedriskai darbī-
bai varētu pulcēties un strādāt šo tautu talantīgākie cilvēki. 
Ieva Ernštreite apstiprināja, ka šī ideja ne tikai nav aizmir-
sta, bet ar gadiem konkretizējusies. Viņai padomā vēsturis-
kajā ēkā iekārtot somugru Pētnieku centru, kurā, līdzīgi kā 
tas notiek Starptautiskajā Ventspils rakstnieku un tulkotāju 
mājā, ierastos radu tautu mākslinieki, rakstnieki, tulkotāji, 
valodnieki, šeit tuvāk iepazītu latviešu un lībiešu kultūru un 
tādējādi radītu pienesumu arī savu nāciju bagātināšanai vis-
dažādākajos žanros. Ka Mazirbes krasta kāpas un jūra varētu 
būt šiem centieniem labvēlīga, liecina fakti par daudzajiem 
lībiešu zvejniekiem, kas savā laikā bijuši arī talantīgi dzejnie-
ki un mākslinieki... 

 “LŪDZU DIEVU PAR IEVU!”
Ieva ir lībiete, dzimusi un bērnību pavadījusi Miķeļtornī, 

Ventspilī beigusi vidusskolu (tagad tā ir Valsts 1. ģimnāzi-
ja), patlaban dzīvo un strādā Rīgā, tāpēc labi pazīst ne tikai  
Ziemeļkurzemes zvejniekciemu iedzīvotājus, bet arī ietek-
mīgus un turīgus ļaudis no Ventspils un Rīgas. Daudziem no 
viņiem ir īpašumi pie jūras Lībiešu krastā. Viņu vidū ir gan biz-
nesa cilvēki, gan politiķi un dažādu kultūras un mākslas noza-
ru pārstāvji. LS valdes priekšsēdētāja ar šiem cilvēkiem ne 
reizi vien  tikusies gan galvaspilsētā, gan viņu vasaras mītnēs 
piekrastē un pārliecinājusies, ka pārsvarā šie ļaudis izprot, kas 
ir  lībiešiem eksistenciāli  svarīgi  jautājumi un savu iespēju 
robežās gatavi piedalīties  to risināšanā. Daži to jau ir darījuši, 
bet Ieva pārliecināta, ka ar laiku no šiem ļaudīm izveidosies 
stabila iniciatīvas grupa. 

Pateicoties Ievas valodu prasmēm un Latvijas kultūras dzī-
ves situācijas pārzināšanai, pastiprinājusies sadarbība ar lībie-
šu radu tautām ne vien materiālo resursu piesaistē, bet arī 
kultūras vērtību apmaiņas kontekstā, kas dod pamatu cerēt, 
ka ideja par somugru centra izveidi Mazirbē izrādīsies piepra-
sīta un dzīvotspējīga. 

LS Ventspils nodaļas vadītāja Ausma Ernestovska Tautas 

nama atjaunošanā paveikto vērtēja daudz plašāk, nekā vienu 
kārtīgi padarītu darbu: “Tas vēlreiz apliecina, ka lībiešu tautas 
sirds un dvēsele ir dzīvas!”

 Rakstniece un novadpētniece, lībiete no Kolkas Baiba 
Šuvcāne izteica ne vien cerību, bet arī pārliecību, ka saposta-
jam namam izdosies atrast atbilstošu garīgo piepildījumu, īso 

uzrunu nobeidzot gandrīz vai dzejā: “Lūdzu Dievu par Ievu”, 
enerģiskajā LS vadītājā saskatot zināmu garantu, ka tā arī 
notiks. Taču slavināšana un pašslavināšanās lībiešiem nav 
raksturīga, tāpēc visvairāk pateicības vārdu tika remontdar-
bu tiešajiem veicējiem – SIA "Pretpils' no Valdgales pagasta 
Talsu novadā. 

Prieks, ka lībiešiem prieks

Neskatoties uz rudeni dabā, Ieva Ernštreite bija pavasarīgā noskaņojumā.
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Vītoliņa kungs arī šajā gadījumā norādī-
ja, ka “šobrīd šie jautājumi nav izskatīti ne 
komisijās, ne komitejās un ies savu likumī-
go ceļu“. Tā bija acīmredzama nepatiesība. 
Tieši Ventspils pilsētas domes komisijas un 
Sociālo jautājumu komiteja deputāta Aigo 
Gūtmaņa vadībā jau bija izlēmušas trīs opo-
zīcijas deputātiem liegt darbību komisijās 
un padomēs! Kāpēc vēlreiz sūtīt alternatīvo 
lēmumu projektu tiem, kas jau lēmuši par 
Ģ.V.Kristovska, A.Landmaņa un I.Landmaņa 
tiesību ierobežošanu!? Ir jāpiebilst, ka pēc 
Aivja Landmaņa teiktā, šāda kārtība kā neie-
kļaut sev nevēlamus deputātus domes komi-
sijās, te valdot jau no 2005. gada, arī kādam 
netīkamu deputātu iesniegti priekšlikumi 
netrūkstot, kas teju trīspadsmit gadu garumā 
jau iet savu “likumīgo ceļu”, līdz apspriešanai 
domes sēdēs tā arī nenonākot. 

LĒMUMPROJEKTI UN KVALITĀTE
Minētā sēde lika arī uzdot jautājumu, cik 

kvalitatīvi tiek sagatavoti domes lēmumpro-
jekti. Domes lēmuma projektā par komisiju 
un padomju jauno sastāvu, jaunajā redak-
cijā  Apbalvošanas komisijas, Veselības aiz-
sardzības komisijas un Uzņēmējdarbības vei-
cināšanas komisijas sastāvā minēts Aldis 
Slavinskis, kurš šā gada martā aizgāja mūžī-
bā. Uzņēmējdarbības veicināšanas komisijas 
jaunajā sastāvā minēta arī Kristīne Krasovska, 
par kuru taču Ventspils domes lēmumu gata-
votājiem gan vajadzētu zināt, ka kundzes 
uzvārds jau labu laiku ir Lemberga! Tādēļ 
Daces Kornas jautājums Ventspils domnie-
kiem par to, vai kāds pirms sēdes maz ir 
izlasījis šo domes lēmumu, bija laikā un 
vietā. Tiesa, atbildes vietā deputāte saņē-
ma vien atrunāšanos – tas esot tikai tehnisks 
dokuments…

Pēc visai karstas vārdu pārmaiņas opozīci-
jas deputātiem tika paskaidrots, ka par domes 
komisiju un padomju sastāvu lemj domes 
Likumības komisija un sociālo jautājumu 
komiteja. Tomēr uz deputāta Ģ.V.Kristovska 
jautājumu, kādēļ par opozīcijas deputātu tie-
sību ierobežošanu ir lēmusi šī komiteja, kuras 
kompetencē saskaņā ar domes Nolikumu, ir 
atzinumu sniegšana par iedzīvotāju sociālās 

Opozīcijas deputātiem neatrodas vietas domes 
komisijās, toties tajās virza pusgadu kā mirušu cilvēku

Rīgas apgabaltiesa smagos noziegumos apsūdzētā un no Ventspils pilsētas domes priekšsēdētāja pienāku-
mu pildīšanas atstādinātā Aivara Lemberga krimināllietā spriedumu varētu pasludināt nākamā gada rude-
nī, pieļāva viens no apsūdzību uzturošās prokuroru grupas pārstāvjiem Jānis Ilsteris. Viņš gan piebildis, ka 
tā notiks vien tad, ja nenotiks nekas neparedzēts.

aprūpes nodrošināšanas perspektīvajiem vir-
zieniem, jautājumi par palīdzību dzīvokļu jau-
tājumu risināšanā, atzinumi un priekšlikumi 
par lēmumiem, kuri skar veselības un soci-
ālos jautājumus, kā ar reliģiju saistītie jautā-
jumi, atbilde netika sniegta. Iespējams, zinā-
mu skaidrību te vieš Daces Kornas paustais – 
komitejas priekšsēdētājs nemaz neslēpis, ka 
par šādu komisiju sastāvu nobalsots partijas 
(“Latvijai un Ventspilij”) valdē…

  
APŠAUBĀMĀ LEĢITIMITĀTE

Deputāts Aivis Landmanis arī aktualizēja 
jautājumu, cik leģitīma bijusi visu Ventspils 
pastāvīgo komisiju darbība kopš jaunā 
domes sasaukuma ievēlēšanas. Jo īpaši tas 
attiecoties uz domes Administratīvo komi-
siju. Tā kā Latvijas Administratīvo pārkāpu-
mu kodeksa 207. pants nepārprotami nosa-
ka, ka pašvaldības administratīvo komisiju 
apstiprina attiecīgās pašvaldības dome uz 
savu pilnvaru laiku, tad minētās komisijas 
pēc 19. jūnija (pirmā šī sasaukuma domes 
sēde) pieņemtos lēmumus par administra-
tīvā soda piemērošanu līdz pat jaunas komi-
sijas apstiprināšanai var apstrīdēt. “Tāpēc, 

ka nav izdarīts darbs, un mēs kā dome, 
Vītoliņa vai Lemberga, nezinu, kura tieši 
vadībā, apzināti esam kavējuši šo procesu 
un neesam apstiprinājuši komisijas,” tā Aivis 
Landmanis. Tiesa, J. Vītoliņš sēdes noslēgu-
mā, likdams uzsvaru uz vārdiņu „var”, atsau-
cās uz Ventspils domes Nolikumu, sakot, 
ka pēc kārtējām vietējo pašvaldību vēlēša-
nām dome var iecelt jaunu komisiju sastāvu 
domes izveidotajās komisijās. Tātad ja grib 
– var un ja negrib – var arī neveidot jaunas 
komisijas ar jaunu sastāvu, var ignorēt jau-
nievēlēto deputātu vēlmi strādāt komisijās 
un padomēs, jo vietas tajās jau aizņemtas no 
iepriekšējiem laikiem! Interesanta filozofija, 
kam maz sakara ar tiesisku pārvaldes kār-
tību demokrātiskā valstī! Tas ir nepieņema-
mi. Par Administratīvo komisiju A.Landmaņa 
domu apstiprina likums un tā principi būtu 
attiecināmi arī uz citām komisijām. Pretējā 
gadījumā rodas absurds, ka vienas pašvaldī-
bas nolikums un tā šaura interpretācija vienai 
pozīcijas deputātu grupai pa labu normatīvo 
aktu hierarhijā vērtējams augstāk par likumu.

KAS KOMISIJĀS TIK SLĒPJAMS?
Jāatzīmē, ka opozīcijas deputāti netika 

aicināti ne uz vienu no Likumības komisijas 
sēdēm, kurās it kā tika lemts par šī Ventspils 
pilsētas domes sasaukuma komisiju jauno 
sastāvu. Bez tam Ģirts Valdis Kristovskis vērsa 
domes sēdē klātesošo uzmanību sacīdams, 
ka: “situācija no leģitīmā un Latvijas valsts 
demokrātijas viedokļa ir absolūti nepieņe-
mama” – kā var iepriekšējās domes apstipri-
nāta Likumības komisija, kurā nav pat nevie-
na ventspilnieku ievēlēta cilvēka, izlemt trīs 
jaunievēlēto šī sasaukuma domes deputā-
tu likteni, liedzot tiem iespējas piedalīties 
domes komisiju darbā? „Tas ir kliedzošs tie-
siskuma, demokrātijas un pēctecības pārkā-
pums.” Uz to J.Vītoliņš gan bilda, ka nevienā 
dokumentā par komisijām nav ierakstīts pro-
porcionalitātes princips. Viņaprāt, pietiekot 
ar to, ka atbilstoši likuma prasībām, opozīci-
jas deputāti jau esot pārstāvēti domes komi-
tejās. Savdabīgs, ja ne kuriozs bija J.Vītoliņa 
arguments, ka domes administrācija esot 
aptaujājusi cilvēkus, kuri jau darbojas esoša-
jās komisijās, un reti kurš esot izteicis vēlmi 
savu darbību tajās beigt. “Lai apmierinātu 

visas vēlmes, mums būtu nesamērīgi jāpa-
plašina komisiju sastāvs,” tā J.Vītoliņš. Tātad 
tagad, lai respektētu iepriekšējo sasauku-
mu laikā veidoto komisiju vēlmes, tas tiek 
sasniegts uz trīs šī sasaukuma ievēlētu depu-
tātu rēķina! Proti, Ventspils domes komisijās 
netika iekļauti tieši valdošajai partijai netīka-
mie deputāti.

Par samērīgumu runājot, uzskatāmības 
labad, ir jāmin deputāta Ivara Landmaņa 
domes sēdē publiskotie aprēķini – proti, 
pavisam Ventspils pilsētas domē ir izveido-
tas 26 pastāvīgās komisijas un 2 padomes. 
Tajās no deputātu un Ventspils iedzīvotāju 
vidus ir apstiprināti un strādā 282 komisiju 
un padomju locekļi. No komisiju un padomju 
282 locekļu vietām trīs deputātiem, kas pār-
stāv 30,76% ventspilnieku, neatradās nevie-
na vieta! Dace Korna ir pārstāvēta 3 komisi-
jās. Turpretī no A.Lemberga partijas  “Latvijai 
un Ventspilij” ievēlētie deputāti dažādās 
komisijās kopumā ieguvuši 44 vietas, tātad 
vidēji katram ir vieta 5 komitejās un pado-
mēs... Vai tiešām „Demokrātijas paraugstun-
da”? Nē! Tā ir deputātu mazākuma tiesību, 
Latvijas konstitucionālo pamatprincipu uzska-
tāma ignorēšana Ventspils pilsētas domē. 
Diemžēl.

Saskaņā ar alternatīvo Ventspils pilsētas 
domes lēmuma projektu “Par grozījumiem 
Ventspils pilsētas domes 2013.gada 26.jūlija 
lēmumā Nr.145 “Par Ventspils pilsētas domes 
komisijām un padomēm” Apvienotā sarak-
sta deputāti savu vēlētāju vēlējās pārstāvēt 
sekojošās komisijās:

Ģirts Valdis Kristovskis – Ekonomikas un 
budžeta komisija; Pilsētas attīstības komisi-
ja; Uzņēmējdarbības veicināšanas komisija; 
Mārketinga padome.

Aivis Landmanis – Ekonomikas un budžeta 
komisija; Pilsētas attīstības komisija; Sporta 
komisija; Veselības aizsardzības komisi-
ja; Uzņēmējdarbības veicināšanas komisija; 
Mārketinga padome.

Dace Korna – Ekonomikas un budžeta 
komisija; Kultūras komisija; Pilsētas attīstības 
komisija; Vides aizsardzības komisija.

Ivars Landmanis – Ekonomikas un budžeta 
komisija; Izglītības komisija; Pilsētas attīstī-
bas komisija; Uzņēmējdarbības veicināšanas 
komisija. 

Ģirts Valdis Kristovskis: kā var 
iepriekšējās domes apstiprināta 
Likumības komisija, kurā nav 
pat neviena ventspilnieku 
ievēlēta cilvēka, izlemt trīs 
jaunievēlēto šī sasaukuma 
domes deputātu likteni, liedzot 
tiem iespējas piedalīties domes 
komisiju darbā?

Tiesas spriedums Lemberga lietā 
varētu būt uz valsts simtgadi

S 
avukārt pats Lembergs vēl pagā-
jušās nedēļas nogalē izteicās, ka 
tiesā viņam liekot turēt muti ciet, 
un viņš nebrīnīšoties, ja jau drī-
zumā būs arī spriedums. Šādas 

emocijas Lemberga kungam izsaucis fakts, 
ka 25. septembrī Rīgas apgabaltiesā noslē-
dzās viņa liecību uzklausīšana. Līdz tam 
Lembergs jau tika liecinājis 50 tiesas sēdēs, 
kas ir lielākais liecību sniegšanas laiks kādu 
prokuratūra pieredzējusi. Savukārt Rīgas 
apgabaltiesa vairākas reizes atstādināta-
jam Ventspils mēram piemēroja sankcijas 
par izvairīšanos sniegt liecības pēc būtības. 
Lembergam jau trīs reizes piemērota proce-
suālā sankcija – piespiedu nauda 380 eiro 
apmērā par izvairīšanos sniegt liecības pēc 
būtības, ziņo LETA.

Pēc trešās sankcijas piemērošanas rei-

zes Lembergs izplatīja paziņojumu, kurā bija 
teikts, ka tiesa viņam esot piemērojusi kār-
tējo procesuālo sankciju, kā arī aizliegusi tur-
pināt liecību sniegšanu, nosakot, ka visas 
liecības krimināllietā esot jāpabeidz sniegt 
turpmākajās trīs tiesas sēdēs. “Es nekādā 
gadījumā neesmu pabeidzis sniegt liecības,” 
uzsvēra Lembergs.

Savukārt prokurors Jānis Ilsteris skaidro, ka 
pēc Lemberga liecību pabeigšanas noteikti 
sekos aizstāvju pieteikti lūgumi, tāpēc tiesai 
būs nepieciešams laiks izlemt, vai šos lūgu-
mus apmierināt. Tāpat būs nepieciešamas 
dažas tiesas sēdes atlikušo rakstisko pierā-
dījumu un dokumentu pārbaudei. Prokurors 
prognozēja, ka tiesas izmeklēšanu varētu 
pabeigt oktobrī, ja nebūs vajadzības veikt vēl 
kādas procesuālas darbības, un tad tiesa dos 
lietā iesaistītajām pusēm laiku sagatavoties 

tiesas debatēm. Debates ir tiesas procesa 
sastāvdaļa, kurā prokurors motivē savu vie-
dokli par apsūdzētā vainu vai nevainīgumu 
un izsaka viedokli par apsūdzētajam piemē-
rojamā soda veidu un mēru.

Atkarībā no laika, ko tiesa piešķirs, lai 
sagatavotos debatēm, tās varētu sākties 
nākamā gada janvārī, jo pirmā tiesas sēde 
2018.gadā paredzēta 17.janvārī. Tad tie-
sas noteiktais grafiks būšot spraigs – čet-
ras tiesas sēdes nedēļā līdz pat jūnijam. “Ja 
nenotiek neparedzēti apstākļi, piemēram, 
tiesas izmeklēšanas atsākšana, lietā iesais-
tīto personu slimošana utt., tad varbūt uz 
rudens pusi varētu būt spriedums,” progno-
zēja Ilsteris.

Lembergu prokuratūra apsūdz par kukuļ-
ņemšanu sevišķi lielos apmēros, par nozie-
dzīgi iegūtu finanšu līdzekļu un citas mantas 

legalizēšanu, par dienesta viltojumu, par pie-
dalīšanos mantiskos darījumos, kuri viņam 
saistībā ar dienesta stāvokli bijuši aizliegti, kā 
arī par ļaunprātīgu dienesta stāvokļa izman-
tošanu un citiem noziegumiem.

Līdzās Ventspils mēram uz apsūdzēto 
sola sēdies arī viņa dēls Anrijs un dažādu 
tranzītuzņēmumu bijusī amatpersona Ansis 
Sormulis. Visi trīs norādījuši, ka nesaprot un 
neatzīst viņiem celtās apsūdzības.

Lietā aptuveni 200 sējumos apvienoti divi 
kriminālprocesi, ko prokuratūra tiesai nodeva 
2008.gada otrajā pusē.

Rīgas apgabaltiesa šo lietu paplašinātā 
sastāvā no jauna sāka skatīt 2009.gada 
20.augustā. Lietas sarežģītības dēļ tagad to 
izskata tiesneši Boriss Geimans, Irīna Jansone 
un Ligita Kuzmane, bet par rezerves tiesnesi 
noteikta Ārija Ždanova. 
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Varētu sarukt ģimenes 
pabalstu apmērs
Noplakusi vairāku daudzbērnu ģimeņu 
sākotnējā sajūsma par nākamgad iecerē-
to 100 eiro pabalstu trešajam un katram 
nākamajam bērnam. Daudzām ģimenēm 
pabalsts var pat sarukt. Plānots, ka no 
jauna pārskaitīs bērnus, tiklīdz vecākais 
bērns kļūs pilngadīgs. Piemēram, trīs bērnu 
ģimenē, tiklīdz vecākais bērns sasniegtu 
19 gadu vecumu, jaunākie kļūtu par pirmo 
un otro, līdz ar to saruktu pabalstu apmērs. 
Pret to jau asi iebilst sabiedrība.

ZZS popularitāte strauji sarūk
Septembrī salīdzinājumā ar augustu par 
1,4% sarukusi Zaļo un Zemnieku savie-
nības (ZZS), par kuru tagad balsotu vairs 
tikai 11,75% vēlētāju. Samazinājies 
arī “Saskaņas” atbalsts, taču tā jopro-
jām ir pirmā. Toties Nacionālai apvienībai 
neliels kāpums un šobrīd 7,6% atbalsts. 
“Vienotība” ar 1,3% kāpumu un 4,4% 
atbalstu pakāpusies uz ceturto vietu. Ja 
Saeimas vēlēšanas notiktu šodien, 5% bar-
jeru pārkāptu tikai “Saskaņa”, ZZS un NA.

Dzērājšoferi bez aresta?
Tieslietu ministrija izstrādājusi jaunus gro-
zījumus Administratīvo pārkāpumu likumā, 
kur viens no punktiem paredz atteikšanos 
no administratīvā aresta, arī par tādu pār-
kāpumu kā braukšanu dzērumā. Likuma 
autori ir secinājuši, ka administratīvais 
arests nav efektīvs soda veids. Efektīvākais 
esot tiesību atņemšana uz noteiktu laiku.

Valsts aizsardzību 
kā obligātu skolā
Visiem vidusskolēniem un tehnikumu 
audzēkņiem, iespējams, tuvākajos gados 
būs obligātā kārtā jāapgūst valsts aiz-
sardzības mācība un jāpiedalās vasaras 
militārajās nometnēs. Ja gribam uzbū-
vēt modernu valsti, tad otra alternatīva 
ir obligātais militārais dienests, uzskata 
Saeimas Aizsardzības, iekšlietu un korup-
cijas novēršanas komisija.

Publicē fotoradaru karti
Valsts policija savā mājaslapā publicējusi 
105 pārvietojamo fotoradaru iespējamās 
atrašanās vietas. Radari var tikt izvietoti uz 
gandrīz visiem valsts galvenajiem autoce-
ļiem, kā arī nelielu pilsētu centrālajās ielās. 
Tomēr autovadītāji nevarēs droši zināt, 
kurā dienā konkrētajā vietā tie atradīsies.

Katrs piektais vecāks 
par 65 gadiem
Latvijā iedzīvotāju vecumā virs 65 gadiem 
īpatsvars šā gada sākumā sasniedza jau 
19,9%, un šis skaitlis arvien turpina pie-
augt, brīdina Centrālajā statistikas pārval-
de. Lielākais vecākās paaudzes iedzīvotā-
ju īpatsvars šogad ir Latgales (21,3%) un 
Vidzemes (20,9%) reģionā. 

Budžets bez deficīta?
Nākamā gada budžetu vēl nav iespējams 
veidot bez deficīta, bet gadu vēlāk gan 
būtu iespējams un arī vajadzētu nonākt 
pie sabalansēta valsts budžeta, pārliecinā-
ta finanšu ministre Dana Reizniece-Ozola. 
Pašreizējā Finanšu ministrijas prognoze 
paredz, ka budžeta deficīts varētu būt vairs 
tikai 0,9% no iekšzemes kopprodukta.

Jauniešu bezdarbs sarūk
Jauniešu vecumā no 15 līdz 24 gadiem 
bezdarba līmenis Latvijā kopumā ir sama-
zinājies līdz 13,6%. Nodarbinātības valsts 
aģentūras statistikas dati liecina, ka jau-
niešu bezdarbnieku īpatsvars visu reģistrē-
to bezdarbnieku kopskaitā kopš 2013.gada 
ir samazinājies no 9,5% līdz 6,8%.

LATVIJĀ

L ietainā vasara padarījusi savu – sēnes mežos aug griezdamās. Pat pieredzējuši 
sēņotāji saka, kaut kas tāds sen nav redzēts! Mežos pie Ventspils sēnes saaugušas 
tā, ka griez kaut vai ar izkapti. Vienīgais noteikums, ejot sēņot skan – nelieciet grozā 
sēnes, kuras nepazīstat, vai par kurām neesat pārliecināts!

Septembris un oktobris, kā visiem zināms ir sēņu laiks, bet latvieši izsenis bijuši 
sēņu cienītāji. Tāpēc par sēņotāju trūkumu mūspuses meži sūdzēties nevar. Tāpat kā 
par gadskārtējiem kurioziem, kas gadās sēņu lietotājiem. Tāds pagājušajā nedēļā 
gadījies arī mediķiem, kas saņēmuši izsaukumu uz kādu namu Inženieru ielā Vents-
pilī. Lūk, ko stāsta ģimenes ārste (saprotamu iemeslu dēļ ārstes vārdu neatklāsim), 
kas bija ieradusies uz savu pacientu mājas vizīti:

TĀ GADĀS...

Usmas “radioaktīvās baravikas” 
gandrīz nogalina ģimeni

- Varētu teikt, ka gadījums būtu pat 
komisks, ja tas gandrīz nebūtu beidzies uz 
traģiskas nots. Mūsu ārstu praksē saņēmu 
izsaukumu no kādas ģimenes (uzreiz teikšu, 
ka šajos gadījumos nelabvēļi uzreiz padomā-
tu par senioriem, bet šī ģimene ir pāris, tā 
teikt, pašos spēka gados). Abi esot saindē-
jušies ar baraviku mērci. Kā jau šādos gadī-
jumos pierasts, uzreiz ieteicu saukt neatlie-

kamo palīdzību, taču abi atteicās, jo pavisam 
slikti neesot. Steidzami devos pie viņiem, lai 
saprastu, kas īsti noticis. Un stāsts, ko dzir-
dēju, tiešām bija unikāls, pat manā bagāta-
jā praksē nedzirdēts. Abi bijuši sēņot Usmas 
mežos, kur pielasījuši groziņu, kā paši saka, 
ar baravikām. Redzēju es tās baravikas, dažas 
vēl bija palikušas šmucspainī – gluži jau nu 
sarkanās mušmires nebija, bet arī baravikas 

– ne tuvu. Kad mēģināju teikt, ka šīs nu galī-
gi nav baravikas un ka nepieciešams tomēr 
vērsties slimnīcā, ja ir nelaba dūša un cau-
reja, abi kategoriski atteicās, jo vaina neesot 
vis tajā, ka baravikas nemaz nav baravikas, 
bet gan tajā, ka tās izrādījušās tīrie “bara-
viku mutanti”, ko piesārņojusi radiācija. Jo 
– baravikas taču viņi pazīstot. Visam pie vai-
nas esot tie slepenie eksperimenti, kas notie-
kot mūspuses mežos virs un zem zemes. Un 
tagad viņiem esot bail pat no baravikām. Un 
abi kļuva gandrīz nikni, ka es mēģinot apstrī-
dēt viņu sēņu zināšanas. Galu galā pierunā-
ju viņus tomēr pārbaudīt savu veselību sta-
cionārā... Mana kolēģe nodēvēja šo pāri par 
“jautro baraviku ģimenīti”, taču pasmieties 
par šo gadījumu jau mēs varam tikai tagad, 
kad viss beidzies labi, bet, kā zināms, ar 
sēnēm tomēr joki mazi... 

KO NEDRĪKST DARĪT AR SĒNĒM
• Sēnes, kuras atkārtoti ir saldētas un atsaldē-
tas, lietot uzturā nedrīkst. 
• Uzturā nedrīkst lietot tārpainas, vecas, pār-
augušas vai bojātas sēnes.
• Neturiet sēnes polietilēna maisiņos vai 
plastmasas traukos – tajos tās bojājas ātrāk.  
• Neglabājiet sēnes ilgāk par 24 stundām, 
pēc šī perioda sākas sadalīšanās process. 
• Nav taisnība, ka ilgāk sēnes vārot, kaitīgie 
toksīni samazinās. Vārot un konservējot, indī-
gās vielas saglabājas.
• Sēnes nedrīkst lietot kopā ar alkoholu, jo tas 
paātrina sēņu toksīna uzsūkšanos organismā.

Bekosim uz veselību!

K 
atram kārtīgam sēņotājam ir zinā-
mas savas baraviku, gaileņu un 
citu labo sēņu vietas. Tikai citiem 
tās atklāt nav pieņemts, ne veltī 
sēņotāji, taujāti par baraviku vie-

tām, tikai smaida un pamet ar roku – 
sak, tepat netālu, mežā! Izņēmums nav arī 
ventspilnieki. Ir zināms, ka  Latvijas mežos 
ir satopami vairāk kā 300 cilvēkiem noderī-
gu sēņu veidi, taču sēņotāji lasa tikai kādas 
20-30 sugas. Sēņošana ir gan aktīva atpūta 
pie dabas krūts, gan hobijs, gan arī lielisks 
papildinājums galdam un ietaupījums ģime-
nes budžetam. Taču sēnes ir arī īsta vitamīnu 
un minerālvielu zelta ādere. "Ventspilnieks.
lv" pēta, ko sēnes spēj dot veselībai. 

ZĀĻU SKAPĪŠA VIETĀ – SĒNES
Uzturvērtības ziņā sēnes ir kaut kur pa vidu 

starp augu un dzīvnieku valsts produktiem. 
Tajās ir daudz vairāk olbaltumvielu kā dār-
zeņos, turklāt tās vairāk līdzinās dzīvnieku 
izcelsmes produktu olbaltumvielām.  Sēnēs 
nav cietes, toties tās satur ļoti daudz šķiedr-
vielu. Sēņu sastāvā ietilpst ievērojams mik-
roelementu daudzums – cinks, varš, fluors, 
kālijs, magnijs, dzelzs, nātrijs, sērs un hlors. 
A vitamīnu var saņemt ar baravikām, gai-
lenēm, rudmiesēm. Savukārt sēnēs esošais 
lecitīns un šķiedrvielas pazemina holesterī-
na līmeni asinīs, paplašina asinsvadus un sti-
mulē asinsriti. Vēl sēnes palīdz pret bronhī-
tu, diabētu un muskuļu krampjiem. Turklāt 
sēnes satur daudz šķiedrvielu, kas stimulē 
gremošanas funkcijas. Tomēr lielos daudzu-
mos, kā arī uz nakti sēnes ēst nav ieteicams 
– līdztekus daudzām noderīgām vielām, tās 
satur arī slāpekļa savienojumus, kuru dēļ tās 
slikti pārstrādājas. 

SĒŅU KARALIENE UN CITAS BEKAS 
Mūsu mežu sēņu karaliene ir baravika. 

Turklāt, baravikas, tās regulāri lietojot, palīdz 
kā profilaktisks līdzeklis pret vēzi. Šīs sēnes 
ieteicams lietot arī stenokardijas un tuberku-
lozes gadījumos. Baraviku uzlējumu izman-
to ādas apsaldējumu dziedēšanai. To aktīvās 
vielas paaugstina organisma tonusu, uzlabo 
sirds – asinsvadu sistēmas darbību. Baravikas 
satur vielas, kuras nāvējoši iedarbojas uz 
zarnu infekciju nūjiņām. Regulāri uzturā lie-
tojot baravikas, mazinās risks saslimt ar 
kuņģa – zarnu trakta saslimšanām. Sviesta 
bekas satur aktīvas vielas, kas mazina gal-
vas, podagras un citu saslimšanu sāpes. 
Toties alksnenes un rudmieses regulē kuņģa 
un zarnu darbību. Savukārt gailenes satur 
daudz minerālvielas, tādus mikroelemen-
tus kā kālijs, selēns, fosfors, magnijs, kalcijs, 
dzelzs, nātrijs, cinks un varš, kā arī dažādus 
vitamīnus – C, D, B2, E, folijskābi, karotīnu. 
To sastāvā esošās minerālvielas labvēlīgi 
ietekmē plaušu un smadzeņu darbību, stipri-
na sirdi un redzi, kā arī uzlabo ādas stāvokli. 
Šajās visiem zināmajās sēnēs ir arī vairākas 
neaizstājamās aminoskābes un antibiotiskas 
vielas, kuru ietekmē paaugstinās organisma 
spēja pretoties visādiem mikrobiem. 

UZMANĪBU! NEPAZĪSTAMAS SĒNES!
Katra sēņotāja bauslis nr.1 – nepazīstamas 

sēnes neaiztikt! Ja klausīsiet šim padomam, 
jums nekad nenāksies sastapties ar “radio-
aktīvajām” vai “mutantu” sēnēm.  Ja ēda-
majām sēnēm ir daudzas labas un ārstnie-
ciskas īpašības, tad lietojot uzturā neēdamo, 
t.i. indīgo sēni, ļoti ātri iespējams nonākt 
viņā saulē. 

Nav ieteicams lasīt arī vecas un bojātas 

sēnes, jo tajās notiek sadalīšanās procesi un 
tā produkti ir kaitīgi cilvēkam, kā arī sēnes, 
kuras aug lielceļu vai kaitīgo vielu izgāztuvju 
tuvumā. Lieta tā, ka sēnēm piemīt lieliskas 
absorbējošas īpašības, un tās var saturēt lielu 
daudzumu uzsūkto indīgo vielu. 

Pirmie saindēšanās simptomi var parādī-
ties vienas līdz divu stundu laikā pēc sēņu 
ēšanas. Visbiežākās saindēšanās pazīmes  ir 
vājums, nelabums, vemšana, pastiprināta 
svīšana, reiboņi un sāpes vēderā. Minētos 
simptomus izraisa indīgie toksīni, kas uzsū-
cas organismā no kuņģa un zarnu trakta un 
uzkrājas aknās un nierēs.

Saindēšanās gadījumā būtiskākā ir kuņģa 
attīrīšana. Cietušajam jāliek dzert lielu šķid-
ruma daudzumu – apmēram četras līdz pie-
cas glāzes ūdens, puslitram ūdens pievie-
nojot vienu tējkaroti dzeramās sodas. Var 
pagatavot arī vieglu kālija permanganāta 
šķīdumu. Tālāk nepieciešams izsaukt vem-
šanu, kairinot rīkles galu. Lai saglabātu orga-
nisma sāļu līdzsvaru, nepieciešams dzert tēju 
vai nedaudz sālīta ūdens. Pie kājām novieto 
sildītāju. 

Parādoties pirmajām saindēšanās pazī-
mēm, nekavējoties jāvēršas pie ārsta. 
Nekādā gadījumā nedrīkst nodarboties ar 
pašārstēšanos! Nepieciešams arī saglabāt 
un parādīt mediķiem sēņu paliekas. Tas ļaus 
ātrāk identificēt toksīnus un labāk palīdzēt 
cietušajam. 
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Satikt 
Tīdemani 
dzimtajā 
Ventspilī

J.F.Tīdemanis ir ļoti 
spilgts tā dēvētā flāmis-
kā ekspresionisma pār-
stāvis latviešu glezniecī-
bā, kas nav tipisks mūsu 
glezniecības vēsturē. Tas, 
ka viņa daiļrade veido-
jusies beļģu ekspresio-
nisma ietekmē, ir skaid-
ri saprotams, jo kopš 
pagājušā gadsimta 20. 
gadiem dzīvojis, skolojies 
un strādājis Beļģijā. 1927. 
gadā jaunais mākslinieks 
pabeidza Antverpenes 
Karalisko mākslas akadē-
miju, iegūstot portretis-
ta un figurālu kompozīciju 
gleznotāja grādu. Pēc tam 
papildinājis zināšanas 
Antverpenes Augstākajā 
mākslas institūtā. Līdz pat 
1936. gadam ražīgi strā-
dāja Beļģijā, kur saņēma 
daudzus augstus apbalvo-
jumus. Tomēr 1936. gadā 
atgriezās Rīgā, bet kara 
laikā emigrēja uz Vāciju, 
no kurienes tālāk ceļš 
veda uz Kanādu.

Kopš piektdienas 
Ventspils Galvenajā bib-
liotēkā ir apskatāmi trīs 
J.F.Tīdemaņa oriģināldar-
bi: gleznas “Bārtiete”, 
“Puķes” un “Kuģi”, kas 
ikdienā glabājas Ventspils 
muzeja krājumos. Īpašā 
kinoseansā skatāma arī 
režisora Pētera Krilova 
1998.gadā uzņemtā 
filma “Leģenda par Jāni 
Tīdemani”, kas ir kā mēģi-
nājums uzburt leģen-
du par Latvijas 30.gadu 
mākslinieciskās bohēmas 
spožu zvaigzni un viņa 
sarežģīto ģimenes dzīvi. 
Pat ja neizdevās noskatī-
ties filmu īpašajā seansā, 
to iespējams izdarīt jebku-
rā laikā, sameklējot filmu 
bibliotēkas videotēkā.

Savukārt sestdie-
nas vakars Ventspilī būs 
veltīts operai. Teātra 
namā “Jūras vārti” 
plkst.17.00 demonstrēs 
Latvijas Nacionālās ope-
ras un baleta izcilo izrā-
di “Traviata”. Kā infor-
mē teātra nama kasierī-
te, biļetes ir vēl pieeja-
mas! 

 HK “VENTA2002”  
AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

2017. gada 7. oktobrī plkst. 15.45
U-12 komandu spēle

HK Venta2002 – Brocēni NBJSS 

2017. gada 8. oktobrī plkst. 13.15
U-16 komandu spēle

HK Venta2002 –  
Sieviešu klubu izlase

Šis ir īpašs jubilejas 
gads kādam ievēroja-
mam ventspilniekam 
– izcilam gleznotājam 
Jānim Ferdinandam 
Tīdemanim. Viņam 
šogad apritēja 120.
dzimšanas diena. Par 
godu lielajai jubilejai, 
gan Ventspilī, gan visā 
Latvijā notikuši būtiski 
atceres pasākumi, bet 
“Latvijas Pasts” pava-
sarī laida klajā īpašu 
viņa jubilejai veltītu 
pastmarku. Sākot ar šo 
nedēļas nogali, J.F.Tīde-
manis atkal atgriežas 
Ventspilī.

Šķiet, ikvienai pilsētai piemīt savs 
īpatnējs profils jeb siluets, ko visizteiks-
mīgāk iezīmē torņi un savdabīgi izbūvēti 
ēku jumti. Kurš gan nepazīst galvaspil-
sētas Rīgas gadsimtiem seno panorāmu 
ar treju baznīcu atšķirīgajiem torņiem 
un pils apveidu. Vislabāk tas atklājas, 
skatoties no Daugavas kreisā krasta – 
upes platums piešķir pilsētas profilam 
īsto perspektīvu.

Ventspils zudušās panorāmas

Ventspilij ar Ventu bija savas panorāmas. Diemžēl, 
tāpat kā par daudz ko citu, jāsaka – reiz bija...

A 
rī Ventspilij ar Ventu bija savas 
panorāmas. Diemžēl, tāpat kā 
par daudz ko citu, jāsaka – reiz 
bija... 

Sāksim ar to, kāds mūsu pil-
sētas siluets iezīmējās senākos laikos, lūko-
jot no Pārventas puses. Pārventu tolaik 
varētu raksturot ar vārdiem „neiztaisīta un 
tukša”. Jau vairākkārt pieminētajā 1853. 
gada Ventspils kartē iezīmētas tikai divas 

loču zīmes, bet iepretī pilij atradušās Ziemeļu 
dzirnavas, kokiem apstādīts ceļš un dažas 
mājas. Toties skats uz Ventas kreisajā kras-
tā atrodošos pilsētu bijis iespaidīgs, kā tas 
redzams 1. attēlā. Nami un noliktavas ar stā-
viem kārniņu jumtiem, tālumā vīd senākās 
luterāņu baznīcas tornītis, labajā pusē pilsē-
tas jeb Dienvidu dzirnavas un, protams, pils! 
Šī panorāma teorētiski būtu apskatāma arī 
mūsdienās, kaut arī dzirnavu vairs nav, baz-
nīca atrodas citā vietā, arī pils tornis izskatās 
pavisam citāds, un no senāko krasta apbū-
vi aizstājušajām celtnēm arī maz kas palicis 
pāri. Taču iespēja to redzēt visā veselumā 
rodas, tikai atrodoties uz kuģa, jo ostas ter-
mināļu teritorija ne pilsētniekiem, ne tūris-
tiem nav pieejama.

Tāpat tikai no kuģa var aplūkot 2. attē-
lā skatāmās ainavas mūsdienu versiju. Abas 
skaistās dzeltensarkano ķieģeļu ēciņas, cel-
tas 20. gs. sākuma stilā, ir saglabājušās, tikai 
mūsdienu apbūves un saaugušo koku dēļ 
grūtāk apskatāmas. 1901. gadā celtā Loču 
torņa ar gleznainajiem logiem vairs nav, tas 
gāja bojā I Pasaules kara laikā. Trīsdesmitajos 
gados uzcēla jaunu torni, kas joprojām turas 
un, ļoti jācer, tiks saglabāts nākamajām 
paaudzēm.

Ļoti skaista pilsētas panorāmas daļa vēl 
salīdzinoši nesen bija redzama no Dzintaru 
un Talsu ielas krustojuma – ieslīpā vēroju-
mā atklājās pareizticīgo un luterāņu baznīcu 
torņi un tālumā – pils siluets. Tagad to pilnī-
gi un neglābjami aizsedz milzīgi rezervuāri, 

kas gan, iespējams, dod kādu ieguldījumu 
Ventspils ekonomiskajā attīstībā, bet atņē-
muši pilsētai daļu sejas.

Taču Ventspils kreisā krasta iedzīvotāji 
apmēram simt gadus, promenējot pa Ventas 
krastu, varēja tīksmināties par 1901. gadā 
celto elevatoru – vairākstāvu ēku, līdzīgu pla-
tam tornim, skaisti izmūrētu no dzelteniem 
un sarkaniem ķieģeļiem. Elevators – celtne, 
kurā žāvēja, tīrīja un uzglabāja no Ventspils 
ostas izvedamo labību. Savā laikā tas bijis pats 
modernākais un labāk iekārtotais elevators 
visā Eiropā. Kādu gabalu tālāk uz jūras pusi 
1908. gadā uzbūvēja vēl vienu ievērojamu 
ēku – saldētavu eksportējamā sviesta uzgla-
bāšanai, jo pirms I Pasaules kara no Ventspils 
ostas izveda 40–70% Krievijas impērijas svies-
ta. Saldētavas ēka bija celta impozantā stilā ar 
neogotiskiem tornīšiem un visādām „cakām” 
(3. attēls). Saldētava darbojās arī starpkaru 
periodā, bet pēc otrreizējās padomju okupā-
cijas 1945. gadā tur iekārtoja zivju konservu 
kombinātu, kas diezgan sekmīgi darbojās līdz 
lielo pārmaiņu laikiem. Milzīgā celtne ilgu laiku 
stāvēja tukša un, kā jau tas Ventspilī ierasts, 
pamazām bruka. Tā kā neviens nespēja vai 
negribēja atrast tai pielietojumu, bijušo sal-
dētavu/zivju konservu kombinātu nojauca īsi 
pirms ēkas simtās jubilejas (kopš 2008. gada 
tajā vietā atrodas ogļu terminālis). Līdzīgs lik-
tenis piemeklēja arī lepno elevatoru. Tā mūsu 
pilsēta zaudēja tik pierasto un iemīļoto labā 
krasta panorāmu, ko nu var aplūkot tikai vecās 
fotogrāfijās un atklātnēs. 

1.

2.

3.
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A U N S
Brīvdienās patīkamas izklaides, kultūras pasākumi vai ballīte ar drau-
giem. Tas uzlādēs ar pozitīvām emocijām un dos enerģiju nākamajai 

nedēļai, kurā jārēķinās ar krietnu darba slodzi un atbildīgiem pienākumiem. 
Neuzņemies vairāk, nekā spēj paveikt, un nekautrējies runāt par atalgojumu. 
Ar naudu rīkojies apdomīgi.

V Ē R S I S
Pieņemot lēmumus un darbojoties, sargies no pārsteidzības. It 
īpaši nedrīkst sasteigt lietišķo jautājumu risināšanu. Dienas ritēs 

diezgan saspringti un nemierīgi, un tas var radīt stresu. Brīvdienās vislabākā 
atpūta būs ģimenes lokā. Uzaicini uz pusdienām vai apciemo tālākus radus. 
Vari apmeklēt arī klubu vai koncertu.

D V Ī Ņ I
Darbā liela rosība – tikšanās, sapulces, tālruņu zvani. Iespējams, 
izveidosi noderīgus kontaktus. Līdzdalība jaunos projektos var izrā-

dīties visnotaļ izdevīga. Dienu steigā atceries arī par privāto dzīvi un savu otro 
pusīti.  Nedēļas nogalē sarīkojiet mīļu un sirsnīgu pasākumu. Brīvajiem cilvē-
kiem piekrišana un, iespējams, iepazīšanās.

V Ē Z I S
Iespējamas dažādas lietišķās aktivitātes: sarakstes, sarunas, vieno-
šanās. Var izdoties noslēgt izdevīgus darījumus. Sirdslietās kaislības 

un vēlme baudīt dzīvi ar pilnu krūti. Ja tev ir otrā pusīte, dodieties nedēļas 
nogalē kopā romantiskā izbraucienā. Klusi un mierīgi. Lielas sabiedriskās akti-
vitātes un ballēšanās nav vēlama.

L A U V A
Daudz laika paņems mājas darbi. Labprāt parūpēsies par saviem 
mīļajiem, rosīsies virtuvē, kārtosi mājokli. Brīvdienās sarīko radinie-

kiem un tuvākajiem draugiem maltīti. Sirsnīgas sarunas uzlabos omu. Nākamā 
nedēļa darbā solās būt trauksmaina un nemierīga, taču labs laiks komandēju-
mam vai nelielam ceļojumam.

J A U N A V A
Ķeries pie mācībām – neatkarīgi no tā, cik tev gadu un kāda izglītība. 
Jaunas zināšanas dos lielākas izredzes profesionalajā jomā. Uzklausi 

citu pieredzi vai piesakies kādos kursos. Laiks pievērsties arī finanšu lietām, jo 
piemērots periods ienākumu pavairošanai. Varbūt ir vērts runāt par algas pie-
likumu vai sākt savu biznesu.

S V A R I
Piemērots laiks saimnieciskiem darbiem mājās, vari izdaiļot, pār-
kārtot, remontēt. Būs rūpes par radiniekiem un inetrese par ciltsko-

ku vai dzimtas vēsturi. Attiecību jomā jāgādā par saticību – nestrīdies par nie-
kiem. Ja šobrīd esi sirdī brīvs, saposies un izej sabiedrībā. Pratīsi atstāt jauku 
iespaidu un kāda tikšanās var izrādīties liktenīga.

S K O R P I O N S
Ja darbā ir pārmaiņas vai jauni pienākumi, uztver notiekošo mierīgi. 
Nestrīdies ar priekšniecību, gan viss sakārtosies. Bet ja situācija tevi 

galīgi neapmierina, tad ir vērts lūkoties pēc jauniem piedāvājumiem. Šobrīd tu 
esi uz pozitīvu pārmaiņu viļņa, kad jāsakoncentrē spēki un jādodas uz priekšu. 
Labas iespējas sevi parādīt.

S T R Ē L N I E K S
Darbā jāsargās no sasteigtas rīcības un visas domstarpības jāmē-
ģina risināt mierīgā sarunu ceļā. Ja pratīsi noskaitīt līdz desmit, tad 

izdosies. Esi uzmanīgs naudas lietās un seko līdzi ienākumiem un izdevumiem. 
Piemērots laiks, lai sakārtotu attiecību jomu un kopā ar mīļoto cilvēku iekār-
totu omulīgu ģimenes ligzdiņu.

 
M E Ž Ā Z I S
Dienas ritēs dinamiski: jāsatiekas ar cilvēkiem, jāaprunājas, 
jāpiezvana... Kādā brīdī šī jezga var nogurdināt. Atrodi laiku sev, lai 

vienatnē atpūstos, sakārtotu domas un izsvērtu svarīgās lietas. Ieklausies arī 
intuīcijā un ņem vērā iepriekšējo dzīves pieredzi. Raibu piedzīvojumu karuselis 
var sagriezties attiecību jomā.

Ū D E N S V Ī R S
Uzmanības centrā darbs. Lai paveiktu pēc iespējas vairāk un labāk, 
liec lietā stratēģa dotības. Tiksi pamanīts, un var sekot arī vilinošs 
karjeras piedāvājums. Attiecībā uz peļņu un darījumiem laba intuīcija 

un oriģinalas idejas. Mājas dzīvē nemierīgi – jāgādā par saskaņu un jāizvairās 
no sadzīviskiem strīdiņiem.

Z I V I S
Labi zināt, ka līdzās ir cilvēki, uz kuriem var paļauties. Ja nepiecie-
šams padoms vai palīdzība, nekautrējis to lūgt seniem draugiem, 
tapat arī neliedz savu atbalstu. Darbā var veidoties situācijas, kuras 

tev nav pa prātam. Bet nevajadzētu tās ņemt pārāk tuvu pie sirds. Brīvdienās 
dodies pie dabas “izvēdināt galvu”.
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Anekdotes

MEDIJU ZIŅA: Mediķi devušies uz izsaukumu pie šī rudens brašu sēņotāju ģimenes no Inženie-
ru ielas, kuri esot saindējušies ar “baraviku mērci”. Laulātais pāris aktīvi oponēja mediķu brigā-
dei, kas mēģināja skaidrot, ka viņu “baravikas” nemaz nav baravikas. Jo abi taču sēnes pazīstot, 
bet ģifte no “baravikām” viņu organismā nonākusi tādēļ, ka, lūk, “baravikas mutējušas” no 
radiācijas vai kādām citām globālām indēm, kas izplatās mūsu mežos.

(“Ventspilnieks.lv”, 06.10.2017.)

Kas zina, varbūt Latvijas meži kļuvuši par kādu globālu eksperimentu laboratoriju. Jo kā citādi 
izskaidrot, ka pat pieredzējuši sēņotāji saindējas no parastām baravikām. Vēl vairāk, mežā 
salasītās sēnes bijušas īstas un pavisam baravikainas, kamēr bīrdī, kad nonākušas katlā, jau pa-
spējušas iegūt gan citu formu, gan saturu... Varbūt vainīgi citplanētieši vai svešzemju teroristi?

Zīmējums: Zemgus

Gaišmate zvana uz lidostu. 
– Cik ilgi jālido no Rīgas līdz 
Amerikai? 
– Vienu mirklīti! 
– Paldies!

– Mūsu firma meklē kasieri. 
– Tu taču pirms pāris nedē-
ļām  stāstīji, ka esat pieņēmuši 
jaunu, spējīgu kasieri! 
– To pašu jau arī meklējam.

– Kāds jums skaists suns, droši 
vien arī gudrs? 
– Jā, viņš man vienreiz pat izglā-
ba dzīvību. 
– Kā tas notika? 
– Biju apslimis, un suns dzīvok-
lī neielaida ģimenes ārstu.

Sieva aizgāja uz čūsku izstādi. 
Un dabūja pirmo vietu …

– Sakiet, kas būtu manam vīram 
labāks: baldriāņi vai validols? 
– Kāda diagnozē? 
– Kurpes par 500 eiro….

Ir tomēr laulībā kaut kāda maģi-
ja – precas zaķītes un runčuki, 
bet šķiras govis un āži…

– Dakter, vai alkoholisms ir sli-
mība? 
– Jā! Ko jūs vēlaties? 
– 100 gramus un slimības lapu!

Izglītības ministrija atrisināja 
problēmu ar smadzeņu aizplū-
šana uz ārzemēm. 
Nav smadzeņu – nav problēmu, 
nolēma ministrija, un 
ķērās pie reformas…

Celtnieks, dārznieks un elek-
triķis strīdas, kura profesija ir 
vecākā. Celtnieks saka: – Mēs 
būvējām piramīdas pirmajiem 
faraoniem! Dārznieks atbild:
– Bet mēs iestādījām Ēdenes  
dārzu!

To noklausījies elektriķis attrauc:
– Kad Dievs otrajā dienā teica 
“Lai top gaisma!”, kā jums 
šķiet, kurš vadus vilka?

– Tēt, vai es šovakar varu 
paņemt tavu mašīnu? 
– Dēls, un kam tev kājas domātas? 
– Viena – sajūga pedālim, 
otra – bremzēm un gāzei!

Divas blusas iznāk no kino. Ārā 
stipri līst. 
– Ko darīsim? – jautā viena 
blusa. Iesim kājām vai 
ņemsim suni?

Satiekas divi draugi, un viens 
no viņiem ir stingri saskumis.
– Kāpēc tu tāds bēdīgs? 
– Maigi teikts. Esmu izmisumā! 
– No kā tad? 
– Stacijā gaidīju sievu, viņa 
neatbrauca. Baidos, ka viņa ir 
mājās jau no vakardienas!

No zoodārza aizbēdzis zilonis. 
Policijas iecirknī atskan zvans: 
– Man dārzā stāv milzīga, pelē-
ka žurka! 
– Un ko viņa dara? 
– Ar asti plūc kāpostus. 
– Un ko ar tiem dara? 
– Kungs, jūs neticēsiet!

Galdnieks studentiem: 
– Drošības noteikumi? Es tos 
pārzinu kā savus trīs pirkstus!

Slimnieks palātā: 
– Māsiņ, lūdzu atnesiet pīli! 
No blakus gultas: 
– Man arī gabaliņu, lūdzu...

– Jums utis ir? 
– Ir. 
– Un ar ko jūs viņas ārstējat? 
– Viņas man neslimo.

Sarunājas divas draudzenes: 
– Kāpēc tu esi tik bēdīga? 

– Mans puisis man uzdāvināja 
puķi un apsolīja atgriezties, kad 
tā novītīs. 
– Kas tur slikts ? 
– Tā puķe ir no plastmasas.

Jānītis aiziet pie tēta un vaicā: 
– No kurienes es esmu cēlies? 
– Mēs tevi atradām kāpostos. 
Jānītis steidzas pie vecmāmiņas: 
– No kurienes cēlies tētis? 
– Atradām salātos. 
Skolā Jānītis raksta sacerējumu: 
– Paaudžu paaudzēs mana 
ģimene ir vairojusies veģeta-
tīvā ceļā, neiepazīstot baudu, 
ko sniedz intīmā tuvība!

– Mana sieva katru dienu iet uz 
krogu! 
– Aizliedz viņai to darīt! 
– Bet kas tad mani 
mājās vedīs?!

Klients oficiantam: 
– Nu, kas tā par vistu? Tikai āda 
un kauli! 
– Vai Jūs vēlaties ar spalvām?

– Tēt, vai šodien ir jauka diena? 
– Kāpēc tu katru rītu to jautā? 
– Skolotāja teica, ka vienā 
jaukā dienā viņa manis 
dēļ sajukšot prātā!

– Hallo, policija? 
– Jā, ko vajag? 
– Kaimiņš atkal sievu sit! 
– Nu un? 
– Viņam cirvis rokā un draud 
visus nosist! 
– Nu un? 
– Jā, un viņš kliedz, ka visi poli-
cisti ir cūkas un viņam neko 
neizdarīs. 
– Tūlīt braucam!

Katra vīrieša dzīvē ir trīs posmi: 
1) viņš tic ziemassvētku vecītim; 
2) viņš netic ziemassvētku vecītim; 
3) viņš ir ziemassvētku vecītis.



ОВЕН
B выходные вас ожидают приятные развлечения, культурные мероприя-
тия или вечеринка с друзьями. Это наполнит вас положительными эмо-
циями и даст заряд энергии на следующую неделю, во время которой 

придется считаться со значительной нагрузкой и ответственными обязанностями. 
Не берите на себя больше, чем вы можете сделать, и не стесняйтесь обсуждать 
зарплату. Будьте осмотрительны с деньгами. 

ТЕЛЕЦ
Остерегайтесь поспешности в принятии решений и действиях. 
Особенно не рекомендуется спешить в решении деловых вопросов. 

Дни будут проходить довольно напряженно и беспокойно, и это может вызвать 
стресс. В выходные лучше всего отдохнуть в кругу семьи. Пригласите к себе на 
обед дальних родственников или сами отправьтесь к ним в гости. Можете также 
посетить клуб или сходить на концерт. 

БЛИЗНЕЦЫ
На работе динамичный период – встречи, собрания, телефонные звон-
ки. Возможно, вы завяжете полезные знакомства. Участие в новых 
проектах может оказаться весьма выгодным. В суете не забывайте и 

о личной жизни и своей второй половинке. В выходные устройте милое, сердеч-
ное мероприятие. Возможно, свободных представителей знака ожидает приятное 
знакомство. 

РАК
Вас ожидает деловая активность различного рода: переписка, пере-
говоры, договоры. Возможно, удастся заключить выгодную сделку. В 

делах сердечных – страсти и желание наслаждаться жизнью на полную катушку. 
Если у вас есть любимый человек, в выходные отправьтесь вместе в романтиче-
скую поездку. Тихо и спокойно. Высокая общественная активность и посещение 
вечеринок нежелательны. 

ЛЕВ
Много времени займет домашняя работа. Вы с удовольствием будете 
заботиться о своих близких, суетиться на кухне, делать уборку в доме. 

В выходные приготовьте угощение для родных и близких. Душевные разговоры 
помогут улучшить настроение. Следующая рабочая неделя обещает быть беспо-
койной, однако это хорошее время для командировок или небольших путешествий. 

ДЕВА
Займитесь учебой, независимо от того, сколько вам лет и какое у вас 
образование. Новые знания откроют для вас новые возможности в про-
фессиональной сфере. Выслушайте опыт других или запишитесь на 

какие-нибудь курсы. Самое время обратить внимание на финансовые вопросы, так 
как это подходящий период для увеличения доходов. Может быть, стоит подумать 
о прибавке к зарплате или начать собственный бизнес. 

ВЕСЫ
Подходящее время для хозяйственных работ дома, можете украшать, 
делать перестановку, ремонтировать. Возникнет интерес к родствен-
никам и генеалогическому древу, к истории рода. В сфере отношений 

нужно заботиться о взаимопонимании – не ссорьтесь по пустякам. Свободным 
представителям знака лучше выходить в люди. Вы сумеете произвести впечатле-
ние, а одна из встреч в это время может оказаться судьбоносной. 

СКОРПИОН
Если на работе перемены или новые обязанности, воспринимайте про-
исходящее спокойно. Не спорьте с начальством, все наладится. А если 

ситуация вас в корне не устраивает, то стоит рассмотреть новые предложения. 
Сейчас вы на волне положительных перемен, когда нужно сконцентрироваться и 
двигаться вперед. Вам представится хорошая возможность показать себя. 

СТРЕЛЕЦ
На работе берегитесь поспешных действий, а все разногласия нужно 
пытаться решать путем переговоров. Если вам удастся досчитать до 
десяти. Будьте аккуратны с деньгами, следите за доходами и расхода-

ми. Подходящее время, чтобы наладить взаимоотношения и обустраивать уютное 
семейное гнездышко. 

 
КОЗЕРОГ
Динамичный период: нужно встречаться с людьми, беседовать, зво-
нить… В какой-то момент эта суета может утомить. Найдите время 

для себя, чтобы отдохнуть в одиночестве, привести в порядок мысли и подумать о 
наиболее важных вещах. Прислушайтесь к своей интуиции и учтите накопленный 
жизненный опыт. В области отношений – карусель разнообразных приключений. 

ВОДОЛЕЙ
В центре внимания – работа. Чтобы успеть как можно больше и сделать 
все как можно лучше, пустите в ход свои задатки стратега. Вас заметят 
и, возможно, сделают заманчивое карьерное предложение. В отноше-

нии заработка – хорошая интуиция и оригинальные идеи. В домашней жизни – бес-
покойный период, придется позаботиться о взаимопонимании и стараться избегать 
бытовых конфликтов. 

РЫБЫ
Хорошо знать, что рядом люди, на которых можно положиться. Если 
необходим совет или помощь, не стесняйтесь попросить о них старых 

друзей, да и сами не отказывайте им в поддержке. На работе могут сложиться ситу-
ации, которые вам не по нраву. Но не стоит принимать их слишком близко к сердцу. 
В выходные отправляйтесь проветриться на природу.
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НОВОСТИ ПРЕССЫ. Медики отправились на вызов к семье бравых грибников с 
улицы Инжениеру, которые якобы отравились соусом из «боровиков». Супруги активно 
оппонировали бригаде медиков, которая пыталась объяснить, что их «боровики» совсем 
не боровики. Ведь, утверждали супруги, они в грибах разбираются, а подарочек от 
«боровичков» оказался в их организме потому, что, дескать, «боровики мутировали» от 
радиации или каких-то других глобальных ядов, которые распространяются в наших лесах. 

(«Ventspilnieks.lv», 06.10.2017.)

Кто знает, может, латвийские леса стали лабораторией, в которой проводятся 
глобальные эксперименты. Ведь как иначе объяснить, что даже опытные грибники 
отравились обычными белыми грибами. Более того, собранные в лесу грибы 
были самые настоящие и просто без всякого сомнения – «боровики», до тех пор, 
пока не попали в кастрюлю, где успели приобрести как другую форму, так и иное 
содержание…Может, виноваты инопланетяне или иноземные террористы? 

Рисунок: Zemgus

Внучка с бабушкой посещают 
кладбище и внучка спрашивает у 
бабушки: 
- Бабушка, а разве в одной моги-
ле можно похоронить сразу двоих 
людей? 
- Конечно же нет, внученька. А 
почему ты спрашиваешь меня об 
этом? 
- Дело в том, бабушка, что я уви-
дела на одной из могил надпись: 
«Здесь похоронен юрист 
и честный человек».

- Деда! А у нас в роду дворяне 
были или холопы? 
- Не знаю, а почему ты спраши-
ваешь? 
- Да училка сказала, что ни 
умом, ни трудом я не отягощен.

Обнаружив в чемодане спин-
нинг, Алла подумала, что сей-
час где-то Боря ловит рыбу 
на её палку для селфи...

- Моя подзащитная признает, что 
украла из бюджета три миллиарда 
рублей, и просит освободить ее на 
том основании, что она не нанес-
ла государству никакого ущерба. 
- ?! 
- Ваша честь, это же бюджетные 
деньги. Их бы все равно украли.

Адриатика. Местная утлая лод-
чонка. В ней три человека: один 
постоянно вычерпывает воду, 
двое других вытаскивают латан-
ные-перелатанные сети с бога-
тым уловом. 
По соседству стоит роскошная 
белоснежная океанская яхта. На 
корме загорает топ-модель. На 
носу владелец яхты с супермод-
ным навороченным спиннингом. 
Ловит по одной малюсенькой 
рыбке в час. Он с тоской смотрит 
на большой улов местных рыба-
ков и обиженно молвит: 

- Ну почему одним всё, 
а другим ничего?

А вообще, сынок, наша жизнь 
как рыбалка – просто сидишь и 
ждешь, периодически выпивая.

- Согласно вашей жалобе, обви-
няемый сказал, что вы дурак. Это 
правда?  
- Чистая правда.  
- Тогда на что вы жалуетесь?

Впереди идет мужик, держит 
телефон возле уха и молчит. 
Обогнал его – молчит. Оглянулся 
– держит трубку у уха и молчит. 
- С женой разговарива-
ет, догадался Штирлиц.

- А вот я теще на день рождения 
подарил стиралку и сушилку! 
- Наверно, кучу денег выкинул? 
- Да не, всего баксов за 18! 
- ??????????? Это что ж за тех-
ника такая? 
- Тазик и полотенце!

Вовочка: 
- Папа, по- моему, наша учитель-
ница в тебя влюбилась! 
- С чего ты взял, сынок? 
- Она опять вызыва-
ет тебя в школу!

Вопрос армянскому радио: 
- Почему в России чиновники 
живут в такой роскоши? 
- В основном из-за недо-
статка доказательств.

Учительница попросила класс 
написать свои мысли о том, что 
такое власть. 
Потом начала их читать вслух: 
- «Власть – это когда делаешь 
добро!» – так, хорошо. «Власть – 
это когда делаешь добро и нака-
зываешь зло!» – очень хорошо. 
«Власть – это когда у тебя полно 

баб, с которыми ты можешь 
спать!» – Вовочка! Опять ты раз-
ные глупости пишешь! Сейчас же 
перепиши! 
Вовочка начинает переписывать. 
Марья Ивановна: 
- Ну что, переписал? Читай. 
Вовочка: 
- Власть это право и возмож-
ность навязывать свои идеа-
лы и разрушать чужие мечты.

Единственная женщина сред-
них лет, которая не любит 
Стаса Михайлова, – это 
теща Стаса Михайлова.

Сидим с мужем на кухне. 
Заходит сын, кладёт зачем-то 
свою игрушку на стол и убега-
ет. Я ему кричу: «Забери своё 
чудовище!» Голос свекрови из 
соседней комнаты: «Ну уж нет, 
дорогая, вышла за него замуж, 
теперь сама и мучайся!»

Шеф приезжает в офис и спра-
шивает: 
- А где наш главный бухгалтер? 
- Уехал на ипподром... 
- Как? В рабочее время? 
- Это его единственный шанс 
свести годовой баланс...
 
Мужики после нескольких слав-
ных партий в покер отправились 
на охоту. По пьяной лавочке один 
мужик подстрелил другого. На 
суде судья спрашивает подсуди-
мого: 
- Как вы могли стрелять, когда 
потерпевший кричал, что он не 
дикий кабан? 
- Я думал, что он опять блефует.
 
В суде: 
- Вы уклонились от уплаты нало-
гов так, как рассказал прокурор? 
- Совсем не так, но и его схема 
заслуживает внимания.

АНЕКДОТЫ
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МОЖЕТ УМЕНЬШИТЬСЯ РАЗМЕР 
СЕМЕЙНОГО ПОСОБИЯ 
У многих многодетных семей поубавилось 
радости по поводу планируемого в следу-
ющем году пособия в 100 евро на третьего 
и каждого последующего ребенка. Пособие 
для многих семей может даже уменьшить-
ся. Планируется, что по достижении стар-
шим ребенком совершеннолетия посо-
бие будет пересчитываться. Например, в 
семье, в которой растут трое детей, как 
только старший ребенок достигает 19 лет, 
младшие по отношению к нему дети стано-
вятся первым и вторым ребенком в семье, 
соответственно, размер пособия умень-
шается. Общественность уже высказала 
острые возражения по этому поводу.

ПОПУЛЯРНОСТЬ СЗК РЕЗКО 
УМЕНЬШИЛАСЬ
В сентябре по сравнению с августом на 
1,4% уменьшилась популярность Союза 
зеленых и крестьян (СЗК), за который сей-
час проголосовали бы лишь 11,75% изби-
рателей. Меньше стала и поддержка пар-
тии «Согласие», однако она все еще оста-
ется на первом месте. У Национального 
объединения заметен небольшой рост 
популярности – 7,6%. «Единство» получи-
ло бы на 1,3% больше голосов и с 4,4% ока-
залось на четвертом месте. Если бы выбо-
ры в Сейм состоялись сегодня, то пяти-
процентный барьер преодолели бы только 
«Согласие», СЗК и Нацобъединение. 

НЕТРЕЗВЫЙ ШОФЕР БЕЗ АРЕСТА?
Минюст подготовил изменения в Законе 
об административных правонарушениях, 
в которых один из пунктов подразумева-
ет отказ от административного ареста, в 
том числе, за такое нарушение, как езда 
в нетрезвом виде. Авторы закона пришли 
к выводу, что административный арест не 
является эффективным наказанием. 

ЗАЩИТА ГОСУДАРСТВА КАК 
ОБЯЗАТЕЛЬНЫЙ ПРЕДМЕТ
Всем учащимся средних школ и студен-
там техникумов, возможно, в ближайшие 
годы нужно будет в качестве обязатель-
ного предмета осваивать основы защи-
ты государства и участвовать в летних 
военных лагерях. Если мы хотим постро-
ить современное государство, то альтер-
нативой является обязательная военная 
служба, считает Комиссия Сейма по обо-
роне, внутренним делам и предотвраще-
нию коррупции. 

ОПУБЛИКОВАНА 
КАРТА ФОТОРАДАРОВ
Госполиция на своей домашней страни-
це опубликовала карту, на которой ука-
зано возможное местонахождение 105 
мобильных фоторадаров. Радары могут 
быть размещены почти на всех глав-
ных государственных дорогах, а также на 
центральных улицах небольших городов. 
Однако невозможно будет с уверенно-
стью сказать, в какой день в каком кон-
кретно месте будут находиться радары. 

БЮДЖЕТ БЕЗ ДЕФИЦИТА?
Бюджет следующего года еще невозмож-
но сформировать без дефицита, но годом 
позже это станет возможным, и нужно 
было бы прийти к сбалансированному 
госбюджету, убеждена министр финансов 
Дана Рейзниеце-Озола. В данный момент 
прогноз Министерства финансов пред-
полагает, что дефицит бюджета может 
составить лишь 0,9% от ВВП. 

УМЕНЬШАЕТСЯ БЕЗРАБОТИЦА 
СРЕДИ МОЛОДЕЖИ
Уровень безработицы среди молодежи 
в возрасте от 15 до 24 лет в Латвии в 
целом сократился до 13,6%. Данные ста-
тистики Государственного агентства заня-
тости свидетельствуют, что удельный вес 
молодых безработных в общем количе-
стве зарегистрированных безработных с 
2013 года сократился с 9,5% до 6,8%. 
Улучшилась ситуация и в других возраст-
ных группах – за последние четыре года 
общее число безработных сократилось 
почти на треть.

БЫВАЕТ...

Дождливое лето сделало свое дело – в латвийских лесах грибное изобилье. Даже опыт-
ные грибники говорят, что ничего подобного не видели! В лесах возле Вентспилса столь-
ко грибов, что хоть косой коси. Единственное условие, которое необходимо соблюдать, 
отправляясь по грибы: не класть в корзину неизвестные грибы или те, в отношении кото-
рых нет уверенности! 

Собирайте грибы на здоровье!

В сентябре и октябре, как всем известно, время ходить по грибы, а латыши издревле 
были любителями лесных даров. На нехватку грибников в наших лесах жаловаться не 
приходится. Так же, как и на ежегодные курьезы, которые случаются с любителями тихой 
охоты. На прошлой неделе медики получили вызов в один из домов по улице Инжениеру 
в Вентспилсе. Вот что рассказывает семейный врач (имя доктора по понятным причи-
нам мы не будем раскрывать), которая была вызвана к пациенту на дом для оказания 
медпомощи: 

Усмаские «радиоактивные боровики» 
чуть не погубили семью…

– Можно сказать, что ситуация была комич-
ной, если бы она чуть не закончилась на тра-
гической ноте. Я получила вызов от одной из 
семей (недоброжелатели могут подумать, что 
это были сениоры, на самом деле – люди в 
самом расцвете сил). По их словам, они отра-
вились соусом из боровиков. Как положено в 
подобных ситуациях, я предложила вызвать 
скорую, но пациенты отказались, сославшись 

на то, что им не настолько плохо. Я срочно 
отправилась к ним, чтобы выяснить, что же 
произошло. То, что я услышала, было просто 
уникально, даже в своей богатой практике я 
с подобным не сталкивалась. Они собирали 
грибы в Усмаских лесах, где набрали корзину, 
как они утверждали, боровиков. Видела я эти 
боровики, некоторые еще остались в мусор-
нике – конечно, не мухоморы, но точно не 

боровики. Когда я попыталась им сказать, что 
это точно не боровики и что необходимо обра-
титься в больницу, если наблюдается плохое 
самочувствие, оба категорически отказались, 
поскольку причина совсем не в том, что эти 
грибы – не боровики, а в том, что это оказа-
лись самые настоящие «боровики-мутанты», 
которые выросли такими под воздействием 
радиации. Ведь они же знают, как выглядят 
боровики. Виной всему – секретные экспери-
менты, которые ведутся в наших лесах над и 
под землей. И теперь они боятся даже боро-
виков. И оба почти разозлились из-за того, 
что я пытаюсь оспаривать их умение распоз-
навать грибы. В конце концов, я уговорила 
их проверить здоровье в стационаре… Моя 
коллега окрестила эту пару «веселой семьей 
боровиков», но посмеяться над этим случа-
ем можно лишь сейчас, когда все закончилось 
хорошо, ведь, как известно, с грибами шутки 
плохи… 

K аждый уважающий себя гриб-
ник знает, где растут борови-
ки, лисички и другие хорошие 
грибы. Только другим расска-
зывать не принято, не зря же 

грибники на вопрос о грибных местах лишь 
улыбаются и отвечают: здесь недалеко, в 
лесу! Вентспилчане не являются исключени-
ем. Известно, что в латвийских лесах встре-
чаются более 300 полезных для человека 
грибов, однако грибники собирают только 
20-30 видов. Поход по грибы – это и актив-
ный отдых на лоне природы, и хобби, и пре-
красное дополнение к ежедневному меню, а 
также экономия в бюджете. Но грибы еще и 
настоящий кладезь витаминов и минераль-
ных веществ. Ventspilnieks.lv решила изучить, 
какую пользу грибы приносят здоровью. 

ВМЕСТО ШКАФЧИКА  
С ЛЕКАРСТВАМИ – ГРИБЫ 

В отношении пищевой ценности грибы 
находятся где-то посередине между продук-
тами растительного и животного происхожде-
ния. В них значительно больше белка, чем в 
овощах, к тому же, он ближе к белкам из про-
дуктов животного происхождения. В грибах 
нет крахмала, но они содержат очень много 
волокнистых веществ. В состав грибов входят 
многие микроэлементы – цинк, медь, фтор, 
калий, магний, железо, натрий, сера и хлор. 
Витамином A богаты белые грибы, лисички, 
рыжики, а в подберезовике витамина РР1 
столько же, сколько в дрожжах или печени. По 
содержанию витамина В1 грибы не отстают от 
зерновых, а витамина D в них не меньше, чем 
в масле. Нужно добавить, что витамины груп-
пы B помогают организму бороться со сво-
бодными радикалами, таким образом замед-
ляя старение. Содержащийся в грибах леци-
тин и волокнистые вещества снижают уро-
вень холестерина в крови, расширяют сосуды 
и стимулируют кровообращение. Еще грибы 
помогают при бронхитах, диабете и мышеч-
ных судорогах. К тому же, грибы содержат 

много волокнистых веществ, которые стиму-
лируют пищеварение. Тем не менее, в боль-
ших количествах, а также на ночь грибы есть 
не рекомендуется – наряду с множеством 
полезных свойств они содержат соединения 
азота, из-за которых плохо перевариваются. 

КОРОЛЬ СРЕДИ ГРИБОВ И ДРУГИЕ
В наших лесах королем в грибном цар-

стве является белый гриб. Белый гриб при 
регулярном использовании способствует про-
филактике онкологических заболеваний. Эти 
грибы советуют использовать и при стено-
кардии и туберкулезе. Настойку из белых 
грибов используют для лечения обмороже-
ний. Активные вещества, содержащиеся в 
этом грибе, повышают тонус организма, улуч-
шают работу сердечно-сосудистой системы. 
Белый гриб содержит вещества, которые спо-
собны воздействовать на кишечную палоч-
ку. При регулярном использовании в пищу 
белых грибов уменьшается риск заболеваний 
желудочно-кишечного тракта. Маслята содер-
жат активные вещества, которые уменьшают 
головные боли, проявления подагры и других 
заболеваний. А горькушки и рыжики регулиру-
ют деятельность желудочно-кишечного трак-
та. Лисички содержат минеральные вещества, 
такие микроэлементы, как калий, селен, фос-
фор, магний, кальций, железо, натрий, цинк и 
медь, а также различные витамины – C, D, B2, 
E, фолиевую кислоту, каротин. Минеральные 
вещества, имеющиеся в их составе, положи-
тельно влияют на работу легких и мозга, укре-
пляют сердце и зрение, а также улучшают 
состояние кожи. В этих широко известных гри-
бах много незаменимых аминокислот и анти-
биотических веществ, под влиянием которых 
возрастает способность организма сопротив-
ляться различным микробам. 

ВНИМАНИЕ! НЕИЗВЕСТНЫЕ ГРИБЫ! 
Заповедь грибника номер один: не трогать 

незнакомые грибы! Если вы будете следовать 
ей, то вам никогда не придется столкнуться с 

«радиоактивными» грибами или «грибами-му-
тантами». Если съедобные грибы обладают 
многими полезными и лечебными свойства-
ми, то ядовитые грибы легко отправят вас на 
тот свет. 

Не рекомендуется также собирать старые 
и поврежденные грибы, так как в них происхо-
дят процессы разложения, продукты которых 
вредны для человека, а также грибы, кото-
рые растут вблизи шоссе или свалок вредных 
веществ. Дело в том, что грибы обладают пре-
красным абсорбирующим свойством, поэто-
му они могут содержать большое количество 
ядовитых веществ. 

Первые симптомы отравления могут поя-
виться через час-два после того, как вы поели 
грибов. Самыми частыми симптомами явля-
ются слабость, тошнота, рвота, повышен-
ное потоотделение, головокружение и боль 
в животе. Упомянутые проявления вызыва-
ют ядовитые токсины, которые всасываются 
в организм из желудочно-кишечного тракта и 
накапливаются в печени и почках. 

В случае отравления очень важно очистить 
желудок. Пострадавшему необходимо пить 
большое количество жидкости – приблизи-
тельно 4-5 стаканов воды, добавив на пол-ли-
тра воды одну чайную ложку питьевой соды. 
Можно также приготовить легкий раствор мар-
ганцовки. Затем нужно вызвать рвоту, раз-
дражая корень языка и заднюю стенку глот-
ки. Чтобы сохранить солевой баланс в орга-
низме, нужно пить чай или немного подсо-
ленную воду. У ног рекомендуется поставить 
обогреватель. 

При первых же симптомах отравления 
нужно незамедлительно вызвать врача. Ни в 
коем случае нельзя заниматься самолечени-
ем! Нужно также сохранить и показать меди-
кам остатки грибов. Это позволит быстрее 
идентифицировать токсины и эффективнее 
помочь пострадавшему. 

ЧЕГО НЕЛЬЗЯ ДЕЛАТЬ С ГРИБАМИ
• Грибы, которые повторно заморожены и 

разморожены, нельзя употреблять в пищу. 
• Нельзя есть червивые, старые, перерос-

шие или поврежденные грибы.      
• Не держите грибы в полиэтиленовых 

мешках или пластмассовой посуде – так они 
испортятся быстрее. 

• Не храните грибы дольше 24 часов, так 
как по истечении этого периода начинается 
процесс разложения. 

• Неверно считать, что при длительной 
варке грибов количество токсинов уменьшает-
ся. При варке и консервации ядовитые веще-
ства сохраняются. 

• Грибы нельзя употреблять одновремен-
но с алкоголем, поскольку в этом случае ток-
сины из грибов быстрее всасываются организ-
мом. 
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У Вентспилса 
на Венте также 
были свои 
панорамы.  
К сожалению, 
как и о многом 
другом, 
остается 
сказать –  
когда-то были… 

Это особый, юбилей-
ный год для одного из 
вентспилчан – выдаю-
щегося художника Яниса 
Фердинанда Тидеманиса. 
В этом году празднует-
ся его 120-летний юби-
лей. В честь этой зна-
менательной даты как 
в Вентспилсе, так и во 
всей Латвии прошли 
памятные мероприятия, 
а «Latvijas Pasts» вес-
ной выпустило особую 
почтовую марку, посвя-
щенную юбилею худож-
ника. В конце этой неде-
ли Я. Ф. Тидеманис 
вновь «возвращается» в 
Вентспилс. 

Я. Ф. Тидеманис явля-
ется очень ярким предста-
вителем так называемого 
фламандского экспрессио-
низма в латышской живо-
писи, что совершенно нети-
пично. Очевидно, что его 
творчество формирова-
лось под влиянием бель-
гийского экспрессионизма, 
так как он с 20-х гг. про-
шлого века жил, учился и 
работал в Бельгии. В1927 
году молодой художник 
окончил Королевскую ака-
демию изящных искусств 
в Антверпене, получив сте-
пень портретиста и худож-
ника фигуральных компо-
зиций. Позднее Тидеманис 
поступил в Антверпенский 
высший институт искусств. 
До 1936 года он плодот-
ворно работал в Бельгии, 
где получил много высо-
ких наград. Тем не менее, 
в 1936 году он вернулся 
в Ригу, а во время войны 
эмигрировал в Германию, 
откуда затем отправился в 
Канаду. 

Начиная с пятницы, в 
Вентспилсской главной 
библиотеке можно осмо-
треть три оригинальные 
работы Я. Ф. Тидеманиса: 
картины «Bārtiete», 
«Puķes» и «Kuģi», – кото-
рые обычно хранятся в 
фонде Вентспилсского 
музея. Во время особого 
киносеанса представится 
возможность посмотреть 
снятый в 1998 году фильм 
режиссера Петериса 
Крылова «Легенда о Янисе 
Тидеманисе», который 
является попыткой ожи-
вить в воображении леген-
ду о яркой звезде художе-
ственной богемы Латвии 
30-х годов и его сложной 
семейной жизни. Даже 
если не удастся посмо-
треть фильм во время осо-
бого сеанса, это можно сде-
лать в любое время, найдя 
фильм в библиотечной 
видеотеке. 

В свою очередь, суббот-
ний вечер в Вентспилсе 
будет посвящен опере. В 
доме театра «Юрас варти» 
в 17:00 будет демонстриро-
ваться выдающийся спек-
такль Латвийской нацио-
нальной оперы и балета 
«Травиата». По словам 
кассира дома театра, биле-
ты еще есть в продаже! 

Встретиться с 
Тидеманисом 
в родном 
Вентспилсе1.

2.

3.

Н ачнем с того, каким силуэт наше-
го города был в давние време-
на, если смотреть со стороны 
Парвенты. Парвенту тогда можно 
было охарактеризовать словом 

«пустынная». На уже неоднократно упоми-
навшейся карте Вентспилса, датируемой 
1853 годом, обозначены только два лоцман-
ских знака, а напротив замка находилась 
Северная мельница, дорога, вдоль которой 
были посажены деревья, и несколько домов. 
Вид на расположенный на левом берегу 
Венты город открывался впечатляющий, как 
мы видим на первом изображении. Дома и 
склады c черепичными крышами, вдали вид-
неется башня старинной лютеранской церк-
ви, на правом берегу городская, или Южная, 
мельница и, конечно, замок! Эту панораму 
теоретически можно было бы увидеть и в 
наши дни, хотя мельницы больше нет, цер-
ковь находится в другом месте, башня замка 

Исчезнувшие панорамы Вентспилса
Кажется, у каждого города свой 
особый профиль, или силуэт, 
который наиболее выразитель-
но обозначен башнями и уни-
кальными крышами зданий. Кто 
не знает старинную панораму 
Риги с такими разными башнями 
трех церквей и контурами замка. 
Прекрасный вид открывается, 
если смотреть с левого берега 
Даугавы – широкая река прида-
ет городскому профилю истин-
ную перспективу. У Вентспилса 
на Венте также были свои панора-
мы. К сожалению, как и о многом 
другом, остается сказать – ког-
да-то были…

выглядит совершенно иначе, а от старинной бере-
говой застройки мало что осталось. Однако возмож-
ность увидеть цельную картину появляется лишь если 
вы находитесь на корабле, поскольку территория пор-
товых терминалов недоступна ни для горожан, ни для 
туристов. 

Также лишь с корабля можно увидеть современ-
ную версию вида, который предстает перед нами, 
если мы посмотрим на 2-е изображение. Оба краси-
вых зданьица из желто-красного кирпича, построен-
ные в стиле начала XX века, сохранились, и только 
из-за современной застройки и выросших деревь-
ев их труднее разглядеть. Построенной в 1901 году 
Смотровой башни с живописными окнами больше 
нет, она была уничтожена во время Первой Мировой 
войны. В тридцатые годы построили новую башню, 
которая все еще стоит и, будем надеяться, сохранит-
ся для следующих поколений. 

Очень красивую городскую панораму еще сравни-
тельно недавно можно было увидеть с перекрестка 
улиц Дзинтару и Талсу – виднеются башни право-
славной и лютеранской церквей и вдалеке – город-
ской силуэт. Сейчас их полностью заслоняют огром-
ные резервуары, которые, очевидно, вносят какой-
то вклад в экономическое развитие Вентспилса, но 
отняли у города часть лица. 

Жители Вентспилса на левом берегу около ста 
лет, прогуливаясь по берегу Венты, могли любовать-
ся построенным в 1901 году элеватором – зданием 
в несколько этажей, похожим на широкую башню, 

красиво сложенным из желтого и красного кирпича. 
Элеватор – здание, в котором сушили, очищали и 
хранили зерно, вывозимое из Вентспилсского порта; 
в свое время это было самым современным и пре-
красно оборудованным элеватором во всей Европе. 
Несколько дальше по направлению к морю в 1908 
году построили еще одно значимое здание – моро-
зильную камеру для хранения экспортного сливоч-
ного масла, поскольку до Первой Мировой войны из 
Вентспилсского порта вывозилось 40–70% сливочно-
го масла Российской империи. Здание морозильной 
камеры было построено в импозантном стиле с нео-
готическими башенками и различными «красивостя-
ми» (3-е изображение). Морозильная камера рабо-
тала и в период между войнами, но после повторной 
советской оккупации в 1945 году там устроили рыбо-
консервный комбинат, который достаточно успешно 
действовал до того времени, как начались большие 
перемены. Огромное строение долгое время пусто-
вало и, как это обычно бывает в Вентспилсе, поти-
хоньку разрушалось. Поскольку никто не мог или не 
хотел найти ему применение, бывшую морозиль-
ную камеру/рыбоконсервный комбинат незадолго 
до столетнего юбилея здания снесли (с 2008 года в 
этом месте находится угольный терминал). Похожая 
участь постигла и роскошный элеватор. Так наш 
город утратил такую привычную и любимую панора-
му правого берега, которой сейчас можно полюбо-
ваться лишь на старинных фотографиях и открыт-
ках. 
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СЛ планирует не только полностью завершить капиталь-
ный ремонт здания и, возможно, даже сделать пристрой-
ку, но и присвоить ему дополнительную функцию. Бывший 
депутат Сейма ЛР и бывший заместитель старейшины 
СЛ, вентспилчанин Илмарс Гейге вспомнил, что в свое 
время он вместе с единомышленниками предлагал в лив-
ском Народном доме создать международный финно-угор-
ский центр, в котором ради творческой и общественной 
деятельности могли бы собираться и работать талантли-
вые представители этих народов. Иева Эрнштрейте под-
твердила, что об этой идее не только не забыли, с года-
ми ее даже конкретизировали. Она подумывает о том, 
чтобы в историческом здании создать финно-угорский 
исследовательский центр, в котором, как это происходит 
в Вентспилсском международном доме писателей и пере-
водчиков, могли бы собираться художники, писатели, пере-
водчики, языковеды родственных народов, чтобы ближе 
познакомиться с латышской и ливской культурой и таким 
образом обогатить свою национальную культуру в самых 
разных жанрах. О том, что дюны и море Мазирбе способ-
ствуют творчеству, свидетельствуют факты о многочислен-
ных ливских рыбаках, которые были также талантливыми 
поэтами и художниками… 

«МОЛЮСЬ ЗА ИЕВУ!»
 Иева принадлежит к ливскому народу, родилась и дет-

ство провела в Микельторнисе, в Вентспилсе окончила 
среднюю школу (теперь это Государственная 1-я гимна-
зия), сейчас живет и работает в Риге, поэтому она знает не 
только жителей рыбацких поселков Северной Курземе, но и 
влиятельных и обеспеченных людей из Вентспилса и Риги. 
У многих из них имеется собственность на Ливском бере-
гу. Среди них – и бизнесмены, и политики, и представители 
различных сфер культуры и искусства. Председатель прав-
ления СЛ не раз встречалась с этими людьми как в столи-
це, так и у них на дачах на берегу моря и убедилась, что 
в основном эти люди понимают, какие вопросы для ливов 
являются экзистенциально важными, и в меру своих воз-
можностей готовы участвовать в их решении. Многие из них 
уже делали это, но Иева убеждена, что со временем из этих 
людей сформируется стабильная инициативная группа. 

Благодаря тому, что Иева говорит на разных языках и 
ориентируется в культурной жизни Латвии, более тесным 

стало сотрудничество с родственными народами ливов 
не только в отношении привлечения ресурсов, но и в кон-
тексте обмена культурными ценностями, что позволяет 
надеяться, что идея о создании финно-угорского центра в 
Мазирбе будет востребованной и жизнеспособной. 

Руководитель вентспилсского отделения СЛ Аусма 
Эрнестовска работы по восстановлению Народного дома 
оценила значительно шире, чем просто хорошо выпол-
ненную работу: «Это еще раз подтверждает, что сердце и 
душа ливского народа – живы!» 

Писательница и землячка из Колки, Байба Шувцане, кото-
рая также является дочерью ливского народа, высказала не 
только надежду, но и уверенность, что приведенному в поря-
док зданию удастся найти духовное наполнение, в заключение 
она сказала: «Я молюсь за Иеву». В энергичном руководителе 
СЛ она усматривает некий гарант того, что именно так и будет. 
Однако самовосхваление чуждо ливам, поэтому больше всего 
слов благодарности прозвучало в адрес непосредственных 
исполнителей ремонтных работ – ООО «Pretpils» из волости 
Валдгале в Талсинском крае. 

Несмотря на то что на дворе осень, Иева Эрнштрейте пребывала в весеннем настроении.

У ливов – радость!

Для получения услуг учреждений государ-
ства и самоуправлений совсем необязатель-
но терять время и стоять в длинных оче-
редях. Многие из них можно получить уда-
ленно – в виде электронных услуг. Всего в 
стране доступно почти 500 различных элек-
тронных услуг. Данные Министерства охра-
ны окружающей среды и регионального раз-
вития об использовании портала www.latvija.
lv за первые шесть месяцев свидетельству-
ют, что э-услуги в этот период использовали 
762 тысячи жителей восемь миллионов раз. 
Ventspilnieks.lv – о том, какие услуги являются 
самыми востребованными. 

Жизнь без очередей. Как получить электронные услуги 

ПОСОБИЯ, СВЯЗАННЫЕ С РОЖДЕНИЕМ РЕБЕНКА 
Государственное агентство социального страхования 

(VSAA) предлагает 19 электронных услуг, которые охва-
тывают различные жизненные ситуации. Например, посо-
бие по случаю прибавления в семье, потери работы или 
получения средств на содержание удобно найти на пор-
тале www.latvija.lv. Заявление на получение всех государ-
ственных пособий, связанных с рождением ребенка, а 
также частично – единовременных пособий, выплачивае-
мых самоуправлением, можно подать, пройдя по ссылке: 
https://www.latvija.lv/lv/PPK/Gimene/Dzimsana

ПЛАТИТ ЛИ РАБОТОДАТЕЛЬ ВСЕ НАЛОГИ? 
Используя электронные услуги, можно также выяснить, 

осуществляет ли работодатель все социальные выплаты 
за вас. У каждого социально застрахованного лица есть 
возможность получить информацию о своих социальных 
взносах, страховых периодах и организациях, делавших 
за него взносы, начиная с 1996 года. https://www.latvija.lv/
epakalpojumi/ep43/Apraksts

ВСЕ АКТУАЛЬНЫЕ ДАННЫЕ О ЖИТЕЛЕ
Электронная услуга «Мои данные в Регистре жителей» 

обеспечивает возможность узнать, какая информация о 
самом человеке или лице, находящемся на его попечи-
тельстве, включена в Регистр жителей. Стоит заглянуть 

в Государственный регистр жителей и перед тем, как 
отправиться на техосмотр автомобиля: https://www.latvija.
lv/Epakalpojumi/EP01/Apraksts

ДЕКЛАРАЦИЯ ЛИЦ ПО МЕСТУ ЖИТЕЛЬСТВА
Электронные услуги Управления по делам гражданства 

и миграции обеспечивают возможность физическим лицам 
получить информацию о своем недвижимом имуществе, 
зарегистрированном в Земельной книге, его составе, када-
стровом номере, адресе и лицах, зарегистрированных по 
конкретному месту жительства. При помощи этой услу-
ги владелец может убедиться, действительно ли по кон-
кретному адресу задекларированы те лица, о которых ему 
известно, поскольку это может влиять на объем различных 
платежей: https://www.latvija.lv/Epakalpojumi/EP00/Apraksts

УДАЛЕННАЯ ЗАПИСЬ НА ПОЛУЧЕНИЕ ДОКУ-
МЕНТА, УДОСТОВЕРЯЮЩЕГО ЛИЧНОСТЬ 

Сегодня больше не нужно тратить время, сидя в очере-
дях и ожидая своей очереди, чтобы подать заявление на 
изготовление и получение паспорта или электронной иден-
тификационной карты (eID). Теперь на портале www.latvija.
lv можно удаленно записаться в удобное время на визит в 
отдел УДГМ. Одновременно можно заплатить госпошли-
ну за получение документов. Этой электронной услугой 

можно воспользоваться, пройдя по ссылке: https://www.
latvija.lv/lv/Epakalpojumi/EP145/Apraksts

Электронная регистрация в Консульском регистре 
Если вы собираетесь в путешествие, можно, восполь-

зовавшись электронной услугой, зарегистрироваться в 
Консульском регистре Министерства иностранных дел. 
Для чего это нужно? Время от времени за рубежом проис-
ходят несчастные случаи. В таких ситуациях для государ-
ства важно позаботиться о каждом своем жителе. Поэтому 
каждому, кто отправляется в путешествие, пусть даже 
однодневное, недалеко, например, в соседнюю страну, 
рекомендуется зарегистрироваться в Консульском реги-
стре Министерства иностранных дел. Если произойдет 
чрезвычайная ситуация, то представители министерства, 
во-первых, будут знать, что кому-то из жителей Латвии, 
возможно, необходима помощь. Во-вторых, они попытают-
ся связаться с этим человеком. В-третьих, и близкие смо-
гут чувствовать себя более уверенно. Данную электрон-
ную услугу можно найти по ссылке: https://www.latvija.lv/
Epakalpojumi/EP139/Apraksts

Чтобы призвать жителей чаще использовать электрон-
ные услуги учреждений государства и самоуправлений, 
Министерство охраны окружающей среды и регионально-
го развития вместе с партнерами по сотрудничеству устра-
ивает акцию «Дни без очередей». В этом году она прохо-
дит со 2 по 6 октября. Во время акции услуги оказывают в 
119 местах обслуживания клиентов в 17 государственных 
учреждениях по всей Латвии, а также в 80 учреждениях 
самоуправлений в латвийских регионах. 

Узнать больше об электронных услугах государства и 
самоуправлений, а также получить практическую помощь 
в получении электронных услуг в Вентспилсе 6 октя-
бря можно в Управлении по делам гражданства и мигра-
ции на ул. Ужавас, 8; в Регистре предприятий ЛР на ул. 
Инжениеру, 101 (вход со стороны ул. Инжениеру, 19-й 
каб.); в филиале Государственного агентства занятости 
(NVA) на ул. Лакстигалу, 1; в Вентспилсском региональном 
отделении Государственного агентства социального стра-
хования (VSAA) на ул. Лакстигалу, 1. 

Мероприятие финансируется из средств проекта техниче-
ской помощи фондов ЕС Nr. 10.1.2.0/15/TP/011 „Поддержка 
Европейского социального фонда Министерства охраны 
среды и регионального развития для обеспечения меро-
приятий публичности о Фондах политики кохезии». 
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Рижский окружной суд может огласить свое решение по уголовному делу обвиняемого в тяжких преступлениях и отстраненного от 
выполнения обязанностей председателя Вентспилсской городской думы Айвара Лембергса осенью следующего года, допустил один из 
представителей группы прокуроров, поддерживающих обвинение, Янис Илстерис. Однако он отметил, что это произойдет лишь в том 
случае, если не случится ничего непредвиденного. 

Решение суда по делу Лембергса может 
быть вынесено к столетию государства

В свою очередь, сам Лембергс еще 
в конце прошлой недели зая-
вил, что в суде его заставляют 
молчать, и он не удивится, если 
вскоре последует и приговор. 

Подобные эмоции у господина Лембергса 
вызвал тот факт, что 25 сентября в Рижском 
окружном суде завершилось слушание его 
показаний. До этого Лембергс давал показа-
ния на 50 судебных заседаниях, что являет-
ся самым длительным периодом дачи пока-
заний, который когда-либо был в прокурату-
ре. В свою очередь, Рижский окружной суд 
применил к несколько раз отстраненному 
вентспилсскому градоначальнику санкции за 
уклонение от дачи показаний по существу. 
Лембергс уже в третий раз наказан штрафом 
в 380 евро за уклонение от дачи показаний по 
существу, сообщает LETA.

После того как к нему были применены 
санкции в третий раз, Лембергс распростра-
нил заявление, в котором сказано, что суд 

применил к нему очередную процессуальную 
санкцию, а также запретил продолжать дачу 
показаний, постановив, что все показания по 
уголовному делу нужно закончить давать во 
время ближайших трех заседаний суда. «Я ни 
в коем случае не закончил давать показания», 
– подчеркнул Лембергс. 

В свою очередь, прокурор Янис Илстерис 
поясняет, что после того, как Лембергс завер-
шит дачу показаний, последуют ходатайства 
со стороны защиты, поэтому суду потребуется 
время, чтобы решить, удовлетворить ли эти 
ходатайства. Также нужно будет несколько 
заседаний для проверки оставшихся письмен-
ных доказательств и документов. Прокурор 
прогнозирует, что судебное расследование 
можно будет закончить в октябре, если не 
потребуется совершать еще какие-либо про-
цессуальные действия, и тогда суд даст вов-
леченным сторонам время на подготовку к 
судебным дебатам. Дебаты – составная часть 
судебного процесса, во время которой про-

курор мотивирует свою точку зрения относи-
тельно вины или невиновности обвиняемого и 
высказывается о мере и виде наказания, кото-
рое следует применить к обвиняемому. 

В зависимости от времени, которое будет 
назначено судом для подготовки к дебатам, 
они могут начаться в январе следующего 
года, так как первое судебное заседание в 
2018 году предполагается 17 января. Затем 
установленный судом график будет напря-
женным – четыре судебных заседания в неде-
лю до июня. «Если не появится непредвиден-
ных обстоятельств, например, возобновление 
судебного расследования, болезнь лиц, вов-
леченных в судебный процесс и т.д., то, воз-
можно, ближе к осени может быть вынесен 
приговор», – прогнозирует Илстерис. 

Прокуратура обвиняет Лембергса во взяточ-
ничестве в особо крупных размерах, легали-
зации финансовых средств и другого имуще-
ства, полученных преступным путем, служеб-
ном подлоге, участии в имущественных сдел-

ках, которые в связи с занимаемой должно-
стью были ему запрещены, а также в исполь-
зовании служебного положения в корыстных 
целях и других преступлениях. 

Наряду с вентспилсским градоначальни-
ком на скамье подсудимых оказались его сын 
Анри и бывшее должностное лицо различных 
транзитных предприятий Ансис Сормулис. 
Все трое указали, что не понимают и не при-
знают предъявляемых им обвинений. 

В деле, насчитывающем около 200 томов, 
объединены два уголовных процесса. 
Прокуратура передала дело в суд во второй 
половине 2008 года.

Рижский окружной суд в расширенном соста-
ве начал заново рассматривать это дело 20 
августа 2009 года. По причине сложности дела 
сейчас его рассматривают судьи Борис Гейман, 
Ирина Янсоне и Лигита Кузмане, а резервным 
судьей назначена Ария Жданова. 

думы. А именно, несмотря на то, что четы-
ре депутата оппозиции уже на первом засе-
дании думы 19 июня и повторно 30 июня 
подали документ, в котором было указано, в 
работе какой комиссии думы депутаты хоте-
ли бы участвовать, их желание было грубо 
проигнорировано.  Господин Витолиньш и в 
этом случае указал, что «в настоящее время 
эти вопросы не рассмотрены не в комис-
сиях, ни в комитетах и пойдут своим закон-
ным путём».  Это была явная неправда. 
Именно комиссии думы города Вентспилса и 
комитет по социальным вопросам под руко-
водством Айго Гутманиса уже решили отка-
зать трём депутатам оппозиции в работе 
в комитетах и в советах! Зачем ещё раз 
посылать альтернативный проект решения 
тем, кто уже решил вопрос об ограничении 
прав Г. В, Кристовскиса, А. Ландманиса и И. 
Ландманиса!? Стоит добавить, что по словам 
Айвиса Ландманиса, что такой порядок – не 
включать нежелательных для себя депута-
тов в комиссии думы, здесь царит уже с 2005 
года, достаточно и таких предложений кому-
то неугодного депутата, которые идут своим 
«законным путём» почти тринадцать лет и до 
утверждения в думе так и не доходят. 

ПРОЕКТЫ РЕШЕНИЙ И КАЧЕСТВО 
Упомянутое заседание заставило задать 

вопрос, насколько качественно готовятся 
проекты решений? В проекте решения о 
новом составе комиссий и советов, в новой 
редакции в составе комиссии по награжде-
нию, комиссии здравоохранения, и комиссии 
по содействию предпринимательской дея-
тельности упомянут Алдис Славинскис, кото-
рый умер в марте этого года. В новом составе 
комиссии по содействию предприниматель-
ской деятельности также упомянута Кристине 
Красовска, о которой подготавливающие 
решение Вентспилсской городской думы 
должны были бы знать, что фамилия госпо-
жи еже довольно давно – Лемберга!  Поэтому 
вопрос Даце Корны думцам Вентспилса о 
том, прочитал ли хоть кто-нибудь перед засе-
данием это решение думы, был задан к 
месту и вовремя. Правда, вместо ответов 
депутат получила только отговорки – это 
только лишь технический документ…  

После обмена довольно острыми колко-
стями депутатам оппозиции было разъясне-
но, что о составе комиссий и советов думы 
решение принимает комиссия по законности 
и комитет по социальным вопросам. Тем не 
менее на вопрос депутата Г. В. Кристовскиса, 
почему об ограничении прав депутатов от 
оппозиции решение принимал этот комитет, в 

компетенции которого, согласно Положению 
о думе, предоставление заключений о пер-
спективных направлениях обеспечения соци-
альной заботы жителям, вопросы о помощи 
в решении жилищных вопросов, заключения 
и предложения о решениях, которые затра-
гивают вопросы здравоохранения, социаль-
ные вопросы, а также вопросы, связанные с 
религией, ответ так и не был дан.  Возможно, 
известную ясность даст сказанное Дацей 
Корной, – председатель комитета совсем и 
не скрывал, что за такой состав комиссии 
проголосовали в правлении партии (“Latvijai 
un Ventspilij”) …  

СОМНИТЕЛЬНАЯ ЛЕГИТИМНОСТЬ 
Депутат Айвис Ландманис также актуа-

лизировал вопрос, насколько легитим-
ной была работа всех постоянных комис-
сий Вентспилса с момента избрания думы 
в новом созыве. Особенно это относится к 
Административной комиссии думы.  Так как 
статья 207 Кодекса административных пра-
вонарушений недвусмысленно устанавлива-
ет, что административную комиссию самоу-
правления утверждает дума соответствую-
щего самоуправления на время своих пол-
номочий, то принятые упомянутой комиссией 

решения после 19 июня (первое заседание 
думы этого созыва) о применении адми-
нистративного штрафа дор утверждения 
новой комиссии можно оспорить. «Потому 
что не выполнена работа, и мы как дума, под 
руководством не знаю кого – Витолиньша 
или Лембергса, осознанно затягивали этот 
процесс и не утверждали комиссии», ска-
зал Айвис Ландманис.  Правда, господин 
Витолиньш в заключение заседания, сде-
лав упор на слове «может», сослался на 
Положение о Вентспилской думе, сказав, что 
после очередных выборов в местные само-
управления дума может назначить новый 
состав комиссии в составе созданных думой 
комиссий.  Следовательно, если хотят – 
могут, если не хотят – то можно и не соз-
давать новые комиссии в новом составе, 
можно игнорировать желание вновь избран-
ных депутатов работать в комиссиях и сове-
тах, так как места в них уже заняты с преж-
них времён! Интересная философия, которая 
имеет мало общего с правовым порядком 
управления в демократическом государстве!  
Это неприемлемо. Мысль об административ-
ной комиссии А. Ландманиса подтверждает 
закон и его принципы должны быть отнесены 
и к другим комиссиям.   В противном случае 
создаётся абсурдная ситуация, когда поло-
жение одного самоуправления и его узкая 
интерпретация на благо одной группе пози-
ционных депутатов в иерархии нормативных 
актов оценивается выше, чем закон.  

ЧТО ТАКОГО СКРЫВАЕТСЯ 
В КОМИССИЯХ? 

Стоит заметить, что депутатов оппозиции 
не пригласили ни на одно заседании комис-
сии по соблюдению законности, на кото-
рых вроде как решался вопрос о новом 
составе комиссий Вентспилсской городской 
думы этого созыва. Кроме того, Гиртс Валдис 
Кристовскис обратил внимание присутству-
ющих на заседании думы, сказав, что «ситу-
ация с точки зрения легитимности и демо-
кратии Латвийского государства абсолютно 
неприемлема», как может утвержденная пре-
дыдущей думой комиссия по соблюдению 
законности, в которой нет ни одного избран-
ного вентспилчанами человека, решать судь-
бу вновь избранных трёх депутатов этого 
созыва, запрещая им участвовать в работе 
комиссий думы? «Это вопиющее наруше-
ние законности, демократии и преемствен-
ности». На что господин Витолиньш возра-
зил, что нив одном документе о комисси-
ях не вписан принцип пропорциональности.  
С его точки зрения, достаточно того, что 
согласно требованиям закона, депутаты от 
оппозиции уже представлены в комитетах 

думы. Своеобразным, если не курьёзным 
был аргумент господина Витолиньша, что 
администрация думы опросила людей, кото-
рые уже работали в этих комиссиях, и редко 
кто высказал желание прекратить в них рабо-
ту. «Чтобы удовлетворить все желания, мы 
должны были бы несоразмерно увеличить 
состав комиссий», сказал Янис Витолиньш. 
Значит, чтобы удовлетворить желания чле-
нов комиссий предыдущего созыва, это 
будет сделано за счёт трёх избранных депу-
татов этого созыва! То есть, в комиссии 
Внтспилсской думы не были избраны именно 
неугодные правящей партии депутаты.  

Говоря о соразмерности, для наглядности 
стоит упомянуть озвученные на заседании 
думы расчеты Ивара Ландманиса – а именно, 
всего в Вентспилсской городской думе созда-
но 26 постоянных комиссий и 2 совета.   В них 
из числа депутатов и жителей Вентспилса 
утверждены и работают 282 члена комиссий 
и советов.  Из 282 мест для трёх депутатов, 
которые представляют 30,76% вентспилчан, 
не нашлось ни одного места!  Даце Корна 
представлена в 3 комиссиях. Напротив, 
избранные от партии А. Лембергса “Latvijai 
un Ventspilij” депутаты в различных комис-
сиях в целом получили 44 места, следова-
тельно, в среднем у каждого есть место в 5 
комитетах и советах… Да, действительно, 
«образцовый урок демократии». Нет! Это 
наглядное игнорирование прав меньшин-
ства, основных конституционных принципов 
в Вентспилсской городской думе. К сожа-
лению. Согласно альтернативному проекту 
решения Вентспилской городской думы «Об 
изменениях в решении Вентспилсской город-
ской думы № 145 от 26 июля 2013 года “О 
комиссиях и советах Вентспилсского город-
ской думы» депутаты объединенного списка 
хотели бы представлять своих избирателей в 
следующих комиссиях и советах:

Гиртс Валдис Кристовскис – комиссия 
экономики и бюджета; комиссия городско-
го развития; комиссия по содействию пред-
принимательской деятельности; совет по 
маркетингу.

Айвис Ландманис – комиссия экономики 
и бюджета; комиссия городского развития; 
комиссию по спорту; комиссия по содействию 
предпринимательской деятельности; совет 
по маркетингу.

Даце Корна – комиссия экономики и бюд-
жета, комиссия по культуре; комиссия город-
ского развития; комиссия охраны среды.

Иварс Ландманис – комиссия экономи-
ки и бюджета, комиссия по образованию; 
комиссия городского развития; комиссия по 
содействию предпринимательской деятель-
ности. 

Депутатам оппозиции не нашлось места в комиссиях, 
зато в них продвигают уже полгода как умершего человека

Гиртс Валдис Кристовскис: 
как может утвержденная 
предыдущей думой 
комиссия по соблюдению 
законности, в которой 
нет ни одного избранного 
вентспилчанами человека, 
решать судьбу вновь 
избранных трёх депутатов 
этого созыва, запрещая 
им участвовать в работе 
комиссий думы?
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Грузооборот вырос на 16%
В сентябре этого года терминалы, рабо-

тающие в Вентспилсском порту, всего 
перевалили 1,2 млн тонн грузов, что на 
0,3 млн тонн меньше, чем в августе. Всего 
за девять месяцев в порту перевалено 
16,2 млн тонн. Это на 16% больше, чем 
годом ранее, несмотря на то, что годовой 
объем продолжает понемногу сокращать-
ся. Линию паромного оператора между 
Вентспилсом и Нюнесхамном (Швеция) за 
девять месяцев этого года использовали 
на 29 тысяч, или 23%, пассажиров больше, 
чем в прошлом году, а объем грузов «ro-
ro» – на 17%.

В порту задержаны большие 
контрабандные грузы 

В Вентспилсском пору задержаны двое 
граждан Литвы, которые в своих автома-
шинах пытались перевезти через грани-
цу большой объем контрабандных грузов. 
В одном случае в микроавтобусе нашли 
спрятанными 156 320 сигарет без акцизных 
марок и 69 литров самодельного алкоголя. 
Позднее на другой рейс пытался попасть 
гражданин Литвы, в грузовом автомобиле 
которого было спрятано 40 000 сигарет с 
литовскими акцизными марками. Оба муж-
чины задержаны. 

Начали подключать отопление 
Учитывая сырую погоду, с 3 октября в 

Вентспилсе постепенно начали подклю-
чать отопление в многоквартирных жилых 
домах и других зданиях. Планируется, что к 
началу новой недели отопление будет под-
ключено всем клиентам. Если после пода-
чи тепла радиаторы в квартире не нагре-
ваются или нагреваются лишь частично, 
нужно сообщать управляющему дома.

Тариф на отходы повышен на 36%
С октября на полигоне бытовых отходов 

Вентспилсского региона «Pentuļi» общий 
тариф на захоронение несортированных 
бытовых отходов вырос на 36%. Учитывая 
изменения в Законе об администрировании 
отходов, который определяет новый поря-
док расчет тарифа на захоронение отходов, 
«Вентспилсский комбинат по благоустрой-
ству» больше не может обеспечивать услугу 
по прежней цене, поэтому было необходимо 
произвести перерасчет тарифа. 

Началась акция по сбору листьев 
В Вентспилсе началась ежегодная акция 

по сбору листьев. Это возможность бес-
платно избавиться от собранных листьев 
деревьев на своих территориях, сдав их 
сервису «Вентспилсского комбината по 
благоустройству». Акция продлится до 
15 ноября. Жителям о времени вывоза 
нужно договориться, позвонив по телефо-
ну 63624269. Работники службы вывезут 
листья в течение двух дней, а впослед-
ствии вернут пустые мешки владельцам. 

Утечка топлива 
В среду на улице Курземес из-за тех-

нических неполадок из насоса произо-
шла утечка дизельного топлива на пло-
щади приблизительно 10 m2. Вызванные 
спасатели собрали вещество при помощи 
абсорбента. 

Строительство велодорожки 
завершено

Завершено строительство объединен-
ной дорожки для пешеходов и велосипе-
дистов длиной в 460 м на улице Талсу 
от улицы Дзинтару до улицы Таргалес. 
Установлены две урны для отходов и ска-
мейка, а также посажен газон и зеленые 
насаждения. Новая велодорожка теперь 
связана с сетью существующих велодоро-
жек, и на протяжении всей улицы Талсу 
любители активного отдыха смогут катать-
ся на велосипеде.

В ВЕНТСПИЛСЕ

ТРАГЕДИЯ В ВЕНТСПИЛСЕ

МНЕНИЕ

В среду, 4 октября, в малом плавательном бассейне в Вентспилсе на занятиях по пла-
ванию произошла трагедия – утонул мальчик. Эту информацию подтвердили предсе-
датель правления олимпийского центра «Ventspils» Улдис Бойтманис и представитель 
Курземского регионального управления Государственной полиции Мадара Шершнева.

В Вентспилсе во время занятий 
в бассейне утонул 4-летний мальчик

Н есчастье произошло в 18.40 в 
малом плавательном бассейне. 
Ребенку была незамедлительно 
оказана медицинская помощь, 
была вызвана бригада медиков, 

но спасти его не удалось. На месте про-
исшествия работала Государственная поли-
ция, которая выясняла обстоятельства 
происшествия. 

Бойтманис пока воздержался от более 
детальных комментариев, так как в его 

распоряжении нет заключения полиции и 
в данный момент не выяснены причины 
трагедии. 

Представитель полиции М. Шершнева 
рассказала, что по данному факту 
начат уголовный процесс по статье 13-й 
Уголовного закона «Преступление против 
здоровья человека». Выясняются обстоя-
тельства происшедшего, назначена экспер-
тиза. В интересах следствия более подроб-
ная информация не разглашается. 

Малый бассейн предназначен специаль-
но для обучения плаванию детей. Занятие 
для детей до 7 лет проходило под руковод-
ством тренера.

Бойтманис охарактеризовал его как 
опытного, дипломированного специали-
ста, которой работает в данном бассейне 
три года, до этого ни разу не возникало 
повода ставить под сомнение его профес-
сионализм. Вентспилсская дума сформи-
ровала специальную комиссию, которой 
руководит исполнительный директор думы 
Алдис Абеле, чтобы выяснить обстоятель-
ства трагического происшествия и степень 
ответственности должностных лиц.  

Ventspilnieks.lv – LETA

“Государственная политика до сих пор исторически формировалась для транзита грузов нефти и угля, 
однако геополитические решения других государств свидетельствуют о том, что на такой политике тран-
зит более основываться не может. Необходимо подумать о переходном периоде и программе активной 
государственной поддержки, так как в отрасли работают десятки тысяч человек. Это вторая по величи-
не отрасль народного хозяйства, дающая примерно 3 % от ВВП, и крупный налогоплательщик страны,” 
подчеркнула президент общества «Балтийская ассоциация – транспорт и логистика» (БАТЛ) Инга Антане. 

БАТЛ ещё в середине сентября пода-
ла премьер-министру Марису Кучинскису 
план действий с детальными предложе-
ниями и конкретными действиями, кото-
рые необходимо произвести для спасения 
отрасли, однако премьер так и не посчи-
тал нужным встретиться с представителя-
ми отрасли. 

Предложенный БАТЛ план действий:
1. Премьер-министр становится партне-

ром в переговорах и со стороны правитель-
ства берет на себя ведение дискуссии с 
отраслью (до 29 сентября 2017 года).

2. Премьер-министр формирует межве-
домственную рабочую группу для создания 
политики по поддержке отрасли (до 29 сен-
тября 2017 года).

3. Разработать стратегию латвийской 
транзитной отрасли на пять лет, предусмо-
трев «опорные инструменты» на время 
переориентации индустрии (до 30 июня 
2018 года).

4. Актуализировать программу развития 
латвийских портов, учитывая ситуацию в 
отрасли, пересмотреть прогнозы и планы 
инвестиций в порты, поскольку существую-
щая программа на 2014-2020 годы не соот-
ветствует реальной ситуации (до 31 дека-
бря 2017 года).

5. Разработать индикативный план раз-
вития железной дороги (до 31 декабря 
2017 года).

6. Заключить долгосрочный договор 
между Министерством сообщения и ГАО 
Latvijas dzelzceļš (до 31 декабря 2017 года).

7. Открыть систему Латвийской желез-
ной дороги для реальной свободной конку-
ренции – полностью либерализовать рынок 
железнодорожных перевозок (разработать 
предложения до 31 марта 2018 года).

8. Разработать план по улучшению 
и выравниванию качественных пара-
метров пропуска поездов по Рижскому, 
Вентспилсскому и Лиепайскому направле-
ниям, включая увеличение длины состава 
товарных поездов до 71 условного вагона 
и увеличение участковой скорости поездов 
на 10 % (до 31 декабря 2017 года).

9. Создать политику единого тарифа 
путем разработки гибкой и конкуренто-
способной системы определения платы 
за железнодорожную структуру публичного 
пользования, одинаковую для портов Риги, 
Вентспилса и Лиепаи, то есть предложе-
ние по единому тарифному коридору (до 
31 декабря 2017 года).

10. Сократить себестоимость перевоз-
ки одной тонны, например, за счет умень-
шения расходов на содержание операцио-

нальной инфраструктуры (не считая износ) 
на 10 %, или 15 миллионов евро в год (до 
31 декабря 2017 года).

11. Полностью пересмотреть и перео-
ценить в соответствии с тенденциями и 
прогнозами объема грузов планируемые 
Латвийской железной дорогой инвестиции 
в инфраструктуру (до 31 декабря 2017 
года).

12. Уменьшить на 50 % акцизный налог 
на топливо для железнодорожных перевоз-
ок (до 31 декабря 2017 года; изменения в 
правилах Кабмина должны вступить в силу 
с 1 января 2018 года).

13. Отменить проект по электрификации 
железной дороги (до 12 октября 2017 года).

14. Поддержать создание новых пар-
тнерств в перспективных регионах (напри-
мер, Китае и Белоруссии), инициируя пере-
говоры на межправительственном уровне 
(приступить немедленно).

15. В сотрудничестве с отраслью подго-
товить правительственные предложения 
для китайских инвесторов в связи с мас-
штабным белорусским проектом «Великий 
Камень» (до 31 декабря 2017 года). 

Из-за запрета «Российских железных 
дорог» через Латвию с апреля не было 
перевезено 10,922 млн тонн ранее заяв-
ленного российскими клиентами угля. Этот 
объем на 61,1% меньше, чем российские 
поставщики могли бы перевозить через 
Латвию. 

C апреля через Латвию не было перевезено 
более 10 миллионов тонн заявленного угля

Как уже сообщалось, самая большая про-
блема для латвийского транзитного биз-
неса в том, что предприятие «Российские 
железные дороги» не согласует перевозку 
грузов через Латвию, хотя клиенты пода-
ют заявки на перевозку грузов в значитель-
но более крупных объемах. За последние 
шесть месяцев, начиная с апреля, россий-
ские поставщики планировали и подали 
заявку на перевозку через Латвию 17,875 
млн тонн угля, однако реально предприятие 
«Российские железные дороги» согласова-
ло и было вывезено лишь 6,952 млн тонн. 

Драматична ситуация с перевозками в 
Вентспилс, где не согласовано 71,3% гру-
зов. Было заявлено 5,885 млн тонн угля, 
а реально был вывезен лишь 1,689 млн 
тонн, что на 4,195 млн тонн меньше, чем 
планировалось. 

В Риге не было согласовано 56,1% гру-
зов и вместо заявленных 11,990 млн тонн 
угля вывезено лишь 5,263 млн тонн. 

Самый большой объем грузов, не полу-
чивших согласования, наблюдается имен-
но в последние месяцы, это означает, что 
ситуация ухудшается. Если в апреле через 
Латвию не было перевезено 33,7% ранее 
заявленного груза, то в сентябре – уже 
73,6%. Через Вентспилс в сентябре не 
было перевезено 86,3% заявленного и 
несогласованного груза, а через Рижский 
порт – 68,3%. 

Тем временем лидером среди 

Балтийских стран в области железнодо-
рожных перевозок стала Литва, которая с 
января по август включительно перевез-
ла 33,7 млн тонн, где транзит угля соста-
вил 64,6%, сообщает литовская пресса, 
которая отмечает, что по железнодорож-
ным путям «Latvijas dzelzceļš» с января по 
август перевезено 30,37 млн тонн, что на 
0,7% меньше, чем годом ранее. В Эстонии 
за этот период перевезено 7,97 млн тонн 
грузов. 
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С НАДЕЖДОЙ НА ТАКОЕ ЖЕ 
УДАЧНОЕ ПРОДОЛЖЕНИЕ

Руководство Союза ливов (СЛ) собрало 
своих членов, чтобы сообщить, что успеш-
но и в установленное время завершен 
частичный капитальный ремонт ливско-
го Народного дома – важнейшего центра 
культурной и общественной жизни Мазирбе 
и всего Ливского берега. В ходе ремон-
та полностью восстановлены и оборудо-
ваны соответствующим образом большой 
зал и сцена, в части комплекса произве-
дена замена конструкций крыши и поло-
жено новое покрытие. Все присутствовав-
шие сошлись во мнении, что это успешное 
начинание требует продолжения, и пред-
седатель правления СЛ Иева Эрнштрейте, 
пока не конкретизируя, порадовала, ска-
зав, что таковое обязательно будет. Она 
занимает эту выборную должность уже 
шестой год, и собравшиеся высказывались 
о ней как об одном из самых энергичных и 
успешных председателей. Звучали и слова 
благодарности за то, что ей удалось найти 
нужных людей и организации для привле-
чения необходимого для ремонта финанси-
рования и в ходе ремонтных работ успеш-
но сотрудничать со строителями. Перед 
праздничным мероприятием, проходившим 
в очень сердечной обстановке, правление, 
в которое входят представители всех отде-
лений СЛ, обсудило планы на будущее. 

ИСПОЛЬЗОВАЛИ, 
НО НЕ РЕМОНТИРОВАЛИ

На мероприятие пришло много вентспил-
чан. И не только потому, что в этом городе 
самое большое отделение СЛ. Именно их 
земляк Ф. Кронбергс неполные восемьде-
сят лет назад руководил такими важными 
для ливов строительными работами, сред-

У ливов – радость!
В последнюю неделю 
сентября ливы из Риги, 
Дундаги, Вентспилса, Колки и 
других прибрежных поселков 
и ближних хуторов стекались 
в Мазирбе – село, которое 
неофициально называют 
столицей этого пока 
малочисленного, но живучего 
народа. На этот раз повод 
собраться не был связан с 
традициями или праздниками 
ливов, но от этого он не менее 
важен. И, самое главное, 
он был действительно 
радостным.

ства на которые выделило латвийское госу-
дарство, жертвовали родственные ливам 
народы – финны, эстонцы, частично вен-
гры. К сожалению, использовать здание в 
соответствии с предусмотренными целями, 
для культурных и общественных меропри-
ятий, ливам удалось лишь очень недол-
го, так как в 1940 году оно было нацио-
нализировано. Впоследствии с ним «рас-
правились», в соответствии с понимани-
ем советской власти, и Дундагское само-
управление, и рыбацкий колхоз «Банга», 
и, наконец, администрация заповедника 
«Слитере». Здание было использовано не 
только для проведения местных культур-
ных мероприятий. В нем даже размеща-
ли лесоразработчиков – украинских гуцу-
лов. На концерты здесь собирались совет-
ские милитаристы, которых в то время 
было очень много в прибрежной зоне, како-
е-то время здесь располагалась местная 
власть. Управлению зданием уделялось 
мало внимания, в какой-то степени оно 
осуществлялось лишь во времена колхо-
за «Банга», а Слитерский заповедник при-
близительно тридцать лет назад заменил 
крышу и провел косметический ремонт. И 

позднее на более основательные ремонт-
ные работы не хватало средств, хотя тре-
бовался ремонт крыши, большого зала и 
подсобных помещений. 

МЕЖДУНАРОДНОЕ БУДУЩЕЕ 
ДЛЯ ЗДАНИЯ

Иева Эрнштрейте рассказывает, 
что менее двух лет назад в беседах с 
Северокурземской ассоциацией бизнеса 
выяснилось, что можно на неотложный 
ремонт привлечь средства из Европейского 
фонда морского дела и рыбоводства. 
Выделенных 45 000 евро, тем не менее, 
не хватало, так как специалисты подсчи-
тали, что на восстановление крыши всего 
здания необходимо в четыре раза боль-
ше. Удалось привлечь софинансирование 
со стороны частной фирмы, еще 30 000 
евро выделила Государственная инспек-
ция по защите культурных памятников, эта 
организация уже пару лет назад бесплатно 
провела архитектонически-художественное 
исследование, поскольку этот значимый 
объект находится у нее на учете. В свою 
очередь, фонд Бориса и Инары Тетеревых 
взялся оплатить разработку строительного 

проекта, пожертвовав 9000 евро. 
Иева выразила удовлетворение тем, 

что собранных средств хватило на самые 
неотложные работы, и высказала надежду, 
что и впредь удастся успешно привлекать 
средства. 

Историческое охраняемое здание – ливский Народный дом, построенный в 1939 году.

Рижанин Гайдис Берзиньш ощущает свою связь с Питраги и уже многие годы посещает  
мероприятия ливов в Мазирбе.

Лив Эрикс Капбергс из Микельторниса воспользовался случаем, чтобы навестить дубок,  
который он вместе с сыном Эриком и внуком Эриком из Вентспилса этой весной посадили  
возле Народного дома в честь столетия латвийского государства.

Янис Дамбитис из Колки был так рад тому, 
что в Мазирбе восстановлен Народный дом, 
что призвал всех объединиться в песне.
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Из разговора двух студентов Вентспилсской высшей школы в кафе 
«Ostas 23»:

– Вообще какие-то национальные государства – это чушь. 
Сантименты прошлого века. Сейчас все иначе. 

– Ты о чем? О Каталонии? 
– Конечно. Все решают деньги. Кому-то нужны были «бабки», вот и устро-

или референдум. И какая там независимость каких-то каталонцев. Чем им с 
испанцами не нравится, они сами те же самые испанцы. 

– Я так не считаю, они все же отдельный народ, со своим языком… 
– Подумаешь, язык, немного модифицированный испанский. Так же, как 

«чангалы» и латыши. И что теперь? Они там в Даугавпилсе тоже захотят отде-
литься, потому что считают, что у них свой язык? 

(Примечание. В тексте опущены отдельные англицизмы, некоторые замене-
ны словами латышского языка.) 

***
Конечно, сам факт, что молодые люди, по крайней мере, на какое-то время 

оторвались от экранов «айфонов» и даже обратились в своей беседе к чему-
то помощнее, чем очередное видео из общежития в фейсбуке, уже можно 
расценивать как положительный. Тем не менее, этот нечаянно подслушанный 
разговор, наверное, повод задуматься. И не о разнообразии мнений, не о том, 
что, в конце концов, и по поводу референдума о независимости Каталонии 
могут быть совершенно разные мнения. Скорее, о том, как коротка истори-
ческая память, что характерно для нашего общества в целом.  Оба молодых 
человека, которым сегодня не более 20 лет, принадлежат к тому поколению, 
которое, образно выражаясь, родилось уже в независимой Латвии. То есть 
другой страну и не видело. И, как положено в случае юношеского максима-
лизма, видит лишь один (то есть свой) временной период: сегодняшний день. 
Тут все хорошо и правильно. Так было всегда: старшие из поколения в поко-
ление твердили: «Когда мы росли…», – а молодежь отвечала: «Что эти древ-
ние предки понимают»… 

Одно нехорошо в этой дискуссии: наша короткая историческая память. 
Пример каталонцев сегодня – это наша история всего лишь чуть более, чем 
25-летней давности. И у нас тогда не было ни прав, ни, если подходить с фор-
мальной точки зрения, легитимных оснований в глазах прежней власти «уйти» 
из Советского Союза. Ни один закон того времени не предполагал возможности 
выйти из состава или как-то иначе получить независимость, а за «свержение 
существующей власти», то есть выступление против советского режима грози-
ла уголовная ответственность вплоть до смертной казни. И все же мы сделали 
это и теперь живем в своей стране, к тому же наш пример как образец нена-
сильственной реализации права на национальное самоопределение упомина-
ют не только у нас, но и во всей Европе. И почему у каталонцев не должно быть 
такого права – самим решать, что делать со своей землей? И почему они долж-
ны Испанию называть своей? То, что о желании каталонцев думают испанцы, 
доказали «гастроли» их полиции в Барселоне. Подобные действия советской 
милицией и спецподразделениями совершались и в Балтии 27 лет назад. А раз-
говор молодых людей в кафе свидетельствует о том, что свою историю девяно-
стых годов мы утратили, точнее, не смогли передать тому поколению, которое 
родилось уже в независимой стране. И мнение конкретного молодого челове-
ка – очевидный пример: часть молодого поколения воспринимает нашу стра-
ну как само собой разумеющееся, незыблемое и, по сути, существующее вне 
времени и пространства, раз уж юноша может посмотреть «свысока» на собы-
тия в Каталонии. Говорит, что они там с ума сходят, что не так, чего они вообще 
хотят… Эти «сентиментальные националисты прошлого века» – только раска-
чивают лодку и устраивают беспорядки в нерушимом единстве Испании, хотя 
сами такие же испанцы с несколько странным диалектом. И тут нужно вспом-
нить высказывания некоторых западных лидеров конца восьмидесятых и девя-
ностых, в которых было высказано публичное осуждение Балтии: что вы там с 
ума сходите? Какая независимость? Какой выход из великой советской стра-
ны? Не надо раскачивать лодку… Поменяем лишь даты и место событий в дан-
ных публикациях, и тогда публикации или мнения будет не различить. Так же, 
как мнение больше части простых жителей западных стран о народах, живших 
в «едином и неделимом», которых не делили на узбеков, армян, латышей или 
еще кого-нибудь. Весь Советский Союз был одной большой Россией. 

Несомненно, мир сейчас переживает глобализацию. И роль национальных 
государств становится менее важной по сравнению с деньгами и глобальны-
ми процессами. И именно поэтому особенную важность приобретают нацио-
нальные цвета каждого народа, язык, традиции, культура. В том числе, латы-
шей, эстонцев или каталонцев. Нигилистическое мнение «подумаешь, какой 
там у них язык» одинаково обидно прозвучал бы и в Латгалии, и в Украине, и в 
Беларуси или в бывшей Югославии (если конкретный юноша вообще знает, что 
таковая была). В конце концов, и у чехов и поляков со стороны язык кажется 
трудно различимым… В этом смысле мы умудрились по различным причинам 
– и объективным, и субъективным – вырастить «космополитичное поколение», к 
которым можно отнести древнеримское выражение «ubi bene, ibi patrina», или, в 
переводе на латышский, «где хорошо, там и родина».  Часть уехавших в поисках 
лучшей жизни, часть оставшихся, но думающих так же, часть молодежи, часть 
просто нигилистов, «граждан мира»… Те, чье мнение: «подумаешь, какой там у 
них язык». Те, для кого собственная страна – «сантимент прошлого века» и кто 
не знает и не хочет знать ничего даже о собственной истории.   
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Следует добавить, что 
оппозиционные депутаты 
подали в повестку дня этого 
заседания думы три проекта 
решений, однако ни один из 
них в повестку дня включен  
не был.

«У Вентспилсской думы нет пред-
ставления, что такое закон-
ность, что такое правовое госу-
дарство, что такое права депу-
татов, что такое права депу-

татов меньшинства», так на заседании думы про-
комментировал невключение трёх депутатов оппо-
зиции ни в одну из комиссий и ни в один совет 
думы города Вентспилса депутат Гиртс Валдис 
Кристовскис.  Следует добавить, что оппозицион-
ные депутаты подали в повестку дня этого заседа-
ния думы три проекта решений, однако ни один из 
них в повестку дня включен не был. 

ПРОЕКТЫ РЕШЕНИЙ  
ОППОЗИЦИИ ИГНОРИРУЮТ

Депутаты оппозиции подготовили проект реше-
ния «О создании комиссии по этике Вентспилсской 
городской думы и необходимости кодекса этики 

Депутатам оппозиции не 
нашлось места в комиссиях, 
зато в них продвигают уже 
полгода как умершего человека

Вентспилсская городская дума на заседании 29 сентября наконец-то взялась за реше-
ние давно уже затягиваемого вопроса – утверждение состава комиссий и советов 
Вентспилсской думы этого созыва. Так как администрация города Вентспилса и коали-
ция депутатов А. Лембергса интересы депутатов Гирта Валдиса Кристовскиса, Айвиса 
Ландманиса и Ивара Ландманиса игнорировали и отказали им в местах в составе комис-
сий и советов Вентспилсской городской думы, они вместе с депутатом Дацей Корной 
подали альтернативный проект решения, в котором и для этих троих депутатов были 
предусмотрены места в комиссиях и советах.  В такой возможности работы большин-
ство позиционных депутатов – Айварс Лембергс, Янис Витолиньш, Гунтис Блумбергс, 
Улдис Бойтманис, Илзе Буньке, Игета Гредзена, Айго Гутманис, Андрис Григалис – депу-
татам меньшинства «великодушно» отказали.  Зато в подготовленном думой списке пер-
соналий   новых комиссий администрация думы и депутаты большинства сохранили 
место Алдису Славинскису, который умер уже полгода назад. Следует добавить, что на 
такую неэтичную ситуацию во время заседания Вентспилсской городской думы указала 
депутат Даце Корна.  

Вентспилсской городской думы», мотивируя это 
необходимостью способствовать способности депу-
татов и администрации думы города Вентспилса 
защитить установленные в Сатверсме Латвийской 
Республики и в законах основные права челове-
ка, честь и достоинство человека, а также обеспе-
чить соблюдение принципа хорошего самоуправ-
ления в работе думы города Вентспилса. Также 
был подан проект решения, который предусматри-
вал в дальнейшем гарантировать равноценные 
права всем депутатам Вентспилсской думы выска-
зываться в оплачиваемых Вентспилсской город-
ской думой масс-медиа.  Ни один из этих проектов 
решений в повестку дня заседания думы не вклю-
чили, и по словам руководителя заседания Яниса 
Витолиньша, они, согласно Положению о думе, 
пойдут своим путём в комиссии и комитеты…  На 
что депутат Г. В. Кристовскис указал, что необхо-
димость этих проектов решений особенно актуаль-
на – уже с середины лета на эту тему имела место 
многочисленная переписка как с администрацией 
Вентспилсской думы, так и с позиционными депута-
тами думы города Вентспилса.  

ДЛЯЩИЙСЯ ГОДАМИ «ЗАКОННЫЙ ПУТЬ» 
Подобная судьба ждала и поданный оппозици-

ей проект решения о составе комиссий и советов 


